
Vybuduje sa noVý 
kruhoVý objazd

– Samospráva už dlho plá
nuje výstavbu kruhového 
objazdu pred kultúrnym 
strediskom, vďaka ktorému 
bude táto križovatka ove
ľa bezpečnejšia. Prípravné 
práce sa začali už v júni, 
zmapovali sa inžinierske 
siete, pričom prestavba sa 
začne začiatkom júla. Kru
hový objazd by mal byť 
dokončený počas letných 
prázdnin, aby bola doprava 
od septembra už bezproblé
mová.

Ako bude odklonená doprava?
– Cesta vedúca ku križovatke 
bude zatvorená. Tí, čo z Bra
tislavy smerujú do Čilistova, 
musia z hlavnej cesty odbo
čiť na Parkovú ulicu, ďalej 
pôjdu cez Rybársku, Školskú 
a Veternú ulicu, odkiaľ sa 
potom dostanú do Čilistova. 
Zo smeru Dunajská Streda 
bude prístup na Čilistov
skú ulicu zabezpečený cez 
Priechodnú a Kováčsku uli
cu. Občanom ďakujeme za 
trpezlivosť!     (–)

21. júna zasadalo mestské zastupiteľstvo

bohatý program, 
žiVá diskusia

Po schválení programu rokova
nia poslanci na zasadnutí mest
ského zastupiteľstva schválili 
správu o plnení rozpočtu v 
prvom štvrťroku 2012, ako aj 
Všeobecne záväzné nariadenie 
(VZN) č. 4/2012 o pravidlách 
času predaja v obchode a času 
prevádzky služieb na území 
mesta, nariadenie č. 5/2012, 
ktorým sa mení a dopĺňa VZN 
č. 6/2009 o poskytovaní sociál
nych služieb, o spôsobe a výš
ke úhrad za tieto služby, ako aj 
VZN č. 6/2012 o poskytovaní 
jednorazovej dávky v hmot
nej núdzi a sociálnej pomoci 
občanom mesta Šamorín. 
Poslanci rozhodli o prenajatí 
niekoľkých nehnuteľnosti a o 
zriadení vecného bremena, 
ako aj o tom, že nehnuteľnos
ti na cintoríne si bude odteraz 
prenajímať spoločnosť AREA 
Šamorín. O dom smútku sa aj 
doteraz starala AREA, no pre
nájom bol potrebný preto, aby 
spoločnosť mohla dom smút
ku v šamorínskom cintoríne 
zrekonštruovať. 
Poslanci živo diskutovali o 
predloženom návrhu mestskej 
polície na prevenciu krimina
lity, v ktorom im chýbali kon
krétne fakty. Viacerí poslanci 
uviedli, že obyvatelia nie sú 
spokojní s prácou mestskej 
polície, preto ju treba zefek
tívniť. Poslanec Arpád Érsek 
poznamenal, že policajti by 
mali hliadkovať na bicykli, a 
nie osobným vozidlom, ako aj 
to, že policajtov treba motivo
vať aj finančne. Poslanci pred

loženú koncepciu neschválili a 
vrátili ju na prepracovanie. 
Interpelovať sa prihlásili 
poslanci Arpád Érsek, Kristián 
Forgách, Jozef Nagy a Robert 
Keresztes. Bola reč o mestskej 
polícii v súvislosti s braním na 
osobnú zodpovednosť poli
cajtov. Hovorilo sa o Trhovej 
ulici, na ktorej bola nedávno 
na jednej strane odstránená 
dlažba a vozovka bola vyasfal
tovaná. Kritika zaznela aj na 
mesačník Šamorín a okolie, 
poslanci namietali, že novi
ny neinformujú podrobne a 
menovite o návrhoch poslan
cov, ktoré odznejú na zasad
nutí zastupiteľstva. Mesačník 
Šamorín a okolie by nemal 
písať len o pozitívach a mal 
by menovite uvádzať interpe
lácie poslancov, aby sa obyva
telia mohli presvedčiť, že ich 
podnety poslanci predkladajú 
do pléna. Na ostatnom zasad
nutí zastupiteľstva napríklad 
odznela výzva, aby poslanci 
polročné odmeny zaslali na 
konto obnovy hradu Krásna 
Hôrka. V tejto súvislosti nie
ktorí poslanci poznamenali, 
že už pred odznením uvedenej 
výzvy zaslali svoje príspevky na 
tento cieľ. Odznel tiež návrh, 
že aj na opravu strechy ZŠ v 
Mliečne by bolo možné orga
nizovať zbierku. Zaznela aj 
požiadavka, aby sa zasadnutia 
samosprávy nezačínali o 15.30 
hod., ale v neskoršom termí
ne, aby sa ich obyvatelia mesta 
mohli zúčastňovať vo väčšom 
počte.      (–)      

Mesačník verejného života  Bezplatné
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V posledných rokoch došlo v cestnej premávke v Šamoríne 
k viacerým zmenám. Najvýznamnejšia bola tá, kedy sa z 
Gazdovského radu stala vedľajšia cesta a z vedľajšej Veter-
nej ulice sa stala hlavná cesta. V meste boli vybudované tri 
kruhové objazdy, jeden na križovatke Bratislavskej a Seneckej 
cesty, druhý na križovatke Veternej a Javorovej ulice a tretí 
pri domove dôchodcov. Samospráva už dlho plánuje vybudo-
vať kruhový objazd aj pred kultúrnym strediskom, realizácia 
sa po dlhých prípravách začne v týchto dňoch. Nad výstavbou 
dohliada Ing. Ladislav Tóth:
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Primátor Gabriel Bárdos a viceprimátor Tibor Pogány 27. 
júna pod altánkom na dvore klubu dôchodcov a invalidných 
dôchodcov zablahoželali našim spoluobčanom, ktorí v júni 
oslávili 70., 75., 80., 85. a vyššie narodeniny. Predstavitelia 
mesta zaželali oslávencom pevné zdravie a ešte mnohé šťast
né roky, pričom sa im poďakovali za ich doterajšiu obetavú 
prácu v prospech mesta a rodiny. 

Kanoistické preteky Samaria Cup: 13ročné dievčatá,kategó
ria K1, 2000 m: 2. Paulína Tesariková,  3. Veronika Csánó. 
Viacej na strane 18.

V spoločnosti 1800 iných člnov absolvovali členovia KCK Samaria Dragons v dračom člne veslárskeho klubu v Moson
magyaróvári 32 km dlhú trasu karnevalu Vogalonga v Benátkach.  Viacej na strane 4.

Vystúpenie mažoretiek Základnej školy Mateja Bela na róm
skom festivale. Viacej na strane 4

Šamorínčania v Mosonmagyaróvári. Viacej na strane 9



V rámci programu cezhra
ničnej spolupráce medzi 
Slovenskou a Českou 
republikou v rokoch 2007–
2013 vlani na jeseň podpí
sali Uherský Brod a Šamo
rín dohodu o spolupráci. 
Na realizáciu ročného pro
jektu s názvom „Šamorín 
– Uherský Brod: Bohu ku 
cti, blížnemu na pomoc“ 
získalo mesto európsku 
podporu. Súčasťou progra
mu je osem podujatí, štyri 
sa konajú v Šamoríne a 
štyri v Uherskom Brode. 
Ide o odborné a verejné 
podujatia, ktoré v zname
ní vzájomnej pomoci slú
žia trom dôležitým cieľom: 
výchove mládeže, popula
rizácii hasičského športu a 
zefektívneniu obrany pred 
katastrofami a odstra
ňovaniu ich následkov. 
Otváracie podujatie (Deň 
otvorených dverí v šamo
rínskej hasičskej zbrojnici) 
sa konalo 22. júna za prí
tomnosti zástupcov oboch 
miest. Podujatie otvoril 
primátor nášho mesta 
Gabriel Bárdos, ktorý priví
tal spoluprácu medzi dvo
ma mestami, resp. medzi 

ich hasičskými zbormi. 
Pozdrav Uherského Brodu 
prítomným odovzdal vice
primátor Petr Vrána (na 
snímke), ktorý vyzdvihol 
praktický význam dlhodo
bo udržateľného projektu. 
Na organizácii podujatia 
sa podieľalo vyše tridsať 
dobrovoľných hasičov a 
členov Červeného kríža 
zo Šamorína ako aj osem 
dobrovoľných hasičov z 
Uherského Brodu. Žia

ci prvého stupňa z troch 
miestnych základných škôl 
si pozreli obnovenú zbroj
nicu a vystavenú techniku. 
Na dvore sa konala ukáž
ka hasičského zásahu a 
poskytnutia prvej pomo

ci, pričom deti najviac 
zaujalo zachraňovanie 
zraneného, ktorý bol po 
dopravnej nehode zaklies
nený v aute. Okrem školá
kov prišli na dvor hasič
skej zbrojnice aj mamičky 
a oteckovia so svojimi deť
mi. Pre najmenších hasiči 
pripravili drobné darčeky.
Aj súťaž o Pohár primá
tora mesta sa začiatkom 
septembra bude konať 
s európskou podporou. 
Organizátori deťom opäť 
pripravia malé prekvape
nie. Následne sa 20. sep

tembra v Uherskom Bro
de bude konať podujatie 
„Nebojte sa hasičov“, v 
rámci ktorého sa u našich 
českých priateľov pred
stavia aj naši dobrovoľní 
hasiči. Na podujatí začnú 

obe mestá pripravovať 
strategický dokument o 
vzájomnej pomoci.
Letná programová ponu
ka v našom meste sa vďa
ka Dňu otvorených dverí 
v hasičskej zbrojnici roz
šírila o zaujímavé podu
jatie, ktoré môžeme na 
základe odozvy našich 
obyvateľov označiť za 
úspešné. V našom meste 
tak vznikla nová a hod
notná tradícia.

Ing. Ladislav Tóth,
menedžer projektu

(Snímky: Helena Tóthová)
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Nadaný športovec šamorínskeho zápasníckeho klubu Gla
diátor dosiahol 15. júna vynikajúce výsledky na Majstrov
stvách Európy v sume. Ako jediný pretekár zo Slovenska 
súťažil v dvoch kategóriách. Vlastnú vekovú kategóriu U18 
vyhral a v kategórii U21 vybojoval striebro, keď o vlások pre
hral súboj o zlato. Vďaka Tamásovi Soósovi sa Slovensko a 
šamorínsky zápasnícky klub zapísali do dejín suma, veď v 
tomto športe Slovensko doteraz majstra nemalo.             (ti)

tamás soós majster európy V sume

VytVorili noVú tradíciu
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V dobrej atmosfére

Dňa 23. júna sa na Hlav
nom námestí nášho mesta 
konal tradičný rómsky fes
tival, ktorý organizovalo 
Rómske občianske združe
nie Gandhi pod vedením 
Karola Síposa. V trojhodi
novom programe, ktorý sa 
začal o pol šiestej, vystúpili 
žiaci Základnej školy zo Zla
tých Klasov, Gypsi Extasy z 
Malého Mageru a tanečníč
ky z Lehníc predviedli tem
peramentné rómske tance. 
Divákom sa páčilo aj vystú

penie dua Balázs z Podunaj
ských Biskupíc, nehovoriac 
o vystúpení Móniky Rigó, 
korunovanej kráľovnej 
cigánskych piesní, ktorú 
sprevádzala budapeštianska 
cigánska kapela primáša 
Róberta Lukácsa. Predsta
vili sa aj mažoretky Základ
nej školy Mateja Bela, ktoré 
mali vo svojich slušivých 
zelených kostýmoch opäť 
veľký úspech. Po programe 
sa o dobrú náladu staral 
Janika s kapelou.              (ti)       

Základná organizácia Zväzu postihnutých civilizačnými 
chorobami v Šamoríne aj tento rok usporiadala na mest
skej strelnici veľkolepý Deň detí. Súťaže sa kvôli zamrače
nému nebu začali síce o čosi neskôr, no hry a remeselné 
zamestnania mali o to väčší úspech. S pribúdajúcimi hodi
nami rástol aj počet účastníkov. Ten, kto nesúťažil, kreslil 
na asfalt alebo hladil zvieratá. Každý, vrátane rodičov a 
starých rodičov, si našiel nejaké zamestnanie. Nechýba
la ani zaslúžená odmena, členky zväzu piekli lahodné 
palacinky, ktoré deti s chuťou zjedli. Po rozdaní cien a 
diplomov pokračovali hody, každý účastník dostal peče
nú klobásu. Vedenie organizácie aj touto cestou ďakuje 
sponzorom: Mäsiarstvu Pityu Hentes, firme GM Elektro 
zo Šamorína a Pekárni z Kvetoslavova.
Popoludnie už patrilo dospelým, ktorí sa pri hudbe zabá
vali až do neskorých večerných hodín, pričom náladu im 
nepokazilo ani mrholenie.               (ti)

Základná organizácia Slovenského zväzu telesne postihnu
tých č. 769 v Šamoríne podpísala dohodu o spolupráci s 
organizáciou telesne postihnutých v Mosonmagyaróvári. Na 
slávnostnom stretnutí, ktoré sa konalo po prehliadke mesta, 
vystúpila aj korunovaná kráľovná cigánskych piesní Mónika 
Rigó.  

spoločne V benátkach
V spoločnosti 1800 iných 
člnov absolvovali členovia 
KCK Samaria Dragons v 
dračom člne veslárskeho 
klubu v Mosonmagyaróvári 
32 km dlhú trasu karneva
lu Vogalonga v Benátkach. 
Člny pochádzajúce z rôz
nych kútov Európy štarto
vali od námestia San Mar
co a po absolvovaní trasy 
medzi ostrovmi do mesta 
sa vrátili cez Canal Gran
de v sprievode ovácií divá

kov. Počet účastníkov bol 
limitovaný, lebo aj súčasné 
množstvo sa dostáva cez 
kanály len s veľkými ťažkos
ťami. Benátky z člna pred
stavujú veľký zážitok, na 
ktorý, vzhľadom na inten
zívnu lodnú prepravu, je 
možnosť len raz ročne, a 
preto vodáci aj po prícho
de do cieľa ešte hodiny sa 
túlali po kanáloch medzi 
gondolami a motorovými 
vaporetami.            (tuba) 

ideme ďalej... 
Teší nás, že každoročne 
dosahujeme pekné výsled-
ky v literárnych i recitač-
ných súťažiach. Aj tento 
rok sme mali radosť z 
dosiahnutých výsledkov.
Hviezdoslavov Kubín 
– recitačná súťaž (okresné 
kolo)
1. miesto – poézia: 
Stella Zoé Lukyová
3. miesto – próza: 
Stela Sojková
(obe v 2. kategórii)
1. miesto – próza: 
Simona Kovářová

3. miesto – poézia: 
Linda Melegová
(obe v 4. kategórii)
Európa v škole – literárna 
súťaž (krajské kolo)
1. miesto – poézia: 
Ľubomír Švorca
1. miesto – próza: 
Alžbeta Zlochová
3. miesto – próza: 
Anna Mária Mitrová
Našim úspešným žiakom 
blahoželáme a želáme veľa 
ďalších úspechov.

Mgr. Gabriela Bitterová, 
Gymnázium M. R. Štefánika
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dychoVá hudba nezaháľala
Dychová hudba Dobrovoľ
ného hasičského zboru v 
Šamoríne bola aktívna aj v 
prvej polovici tohto roka. 
Mali sme desať vystúpe
ní, štyri razy v spolupráci 
s hasičským zborom: na 
výročnej členskej schôdzi, 
na hasičskom plese, na 
slávnosti sv. Floriána v 
Gabčíkove a na medziná
rodnej výstave historickej 
hasičskej techniky.
Trikrát sme vystupova
li na podujatiach mesta 
Šamorín. Vo februári sme 
sa zúčastnili medzinárod
ného festivalu mäsiarov v 
Mliečne, v máji na majále
se v Pomlé a pred niekoľ
kými týždňami sme zahrali 
na jarnom jarmoku. 

V júni nás katolícka fara 
požiadala, aby sme zahrali 
cirkevné skladby na pro
cesii na sviatok Božieho 
tela. Po prvý raz sme hrali 

v Rači, kam nás pozvali na 
jarmočné slávnosti.
Tento rok sme prekvapili 
aj jedného z našich členov, 
ktorému sme zahrali na 

narodeniny. Okrem toho 
sme usporiadali dve pria
teľské stretnutia, v mar
ci sa konal náš tradičný 
batôžkový ples, v júni sa 
zasa členovia hudby stret
li na podujatí nazvanom 
„Varenie na hasičský spô
sob“.
V marci sme mali možnosť 
zahrať si v reklamnom fil
me.
Aj touto cestou informu
jeme všetkých milovníkov 
hudby, že s radosťou pri
vítame vo svojich radoch 
nových členov. Záujemco
via nás nájdu v hasičskej 
zbrojnici každý štvrtok po 
19.00 hod.

Zuzana Horváthová, 
členka dychovej hudby

k ochrane žiVotného prostredia 
treba Viesť už od detstVa

V rámci programu cezhra
ničnej spolupráce medzi 
Slovenskou republikou a 
Rakúskom 2007 – 2013 tento 
rok opäť zavítala delegácia 
Združenia Horného Žitného 
ostrova v odpadovom hospo
dárstve do Oberpullendorfu, 
do sídla spoločnosti Bur
genländische Müllverband, 
ktorá sa venuje odpadovému 

hospodárstvu. Členmi dele
gácie boli okrem niekoľkých 
odborníkov najmä peda
gógovia, keďže na progra
me bola okrem prehliadky 

miestneho zberného dvora 
aj školská osveta, a to široká 
škála aktivít, ktoré upozor
ňujú na význam separovania 
odpadu. Výchova k ochrane 
životného prostredia sa musí 
začať už v škole – uviedli 
naši rakúski priatelia, lebo 
čo sa nenaučí Janko, Jano sa 
už nikdy nenaučí. Spolková 
krajina Burgenland, ktorú 

tvorí sedem okresov, zamest
náva šesť odborných porad
cov, ktorí okrem osvetovej 
práce pravidelne navštevujú 
aj školské zariadenia, kde 

hravou formou prezentujú 
spôsob separovania odpa
du. Na začiatku hodiny sa so 
žiakmi porozprávajú, ukážu 
im nádoby slúžiace na sepa
rovanie odpadu, potom vysy
pú „odpad“, ktorý priniesli, 
a deti ho selektujú, vhadzujú 
ho do správnej nádoby. Deti 
za odmenu dostanú omaľo
vánky s logom združenia, 
škatule na desiatu, najmlad
ší dostávajú tričká s nápisom 
„odpadový šerif“. Keď si trič
ko oblečú, majú pocit, že sú 
šéfovia. Doma potom rodi
čov a členov rodiny motivu
jú separovať odpad. Široká 

osvetová činnosť neprebieha 
len na školách, ale aj medzi 
dospelými. Združenie štr
násť rokov prevádzkuje 
svoju internetovú stránku a 
bezplatnú telefónnu linku, 
o ktorú majú záujem najmä 
starší ľudia.
Počas stretnutia zaznelo aj 
to, že v rámci projektu bude 
na jeseň vypísaná fotogra
fická alebo výtvarná súťaž. 
Učitelia a žiaci teda už teraz 
môžu zbierať témy a nápady, 
aby sa do súťaže zapojili v čo 
najväčšom počte a s čo naj
kreatívnejšími dielami.

Helena Tóthová   
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V mene všetkých rodičov 
detí, ktoré navštevujú MŠ na 
Školskej ulici v Šamoríne s 
vyučovacím jazykom sloven
ským, sa chcem poďakovať 
pani riaditeľke Eve Feketeovej 
a celému učiteľskému zboru. 
Menovite pani učiteľkám Mile
ne Lengyelovej, Aranke Ková
csovej, Monike Pustay, Andrei 
Me szárosovej a Marte Bôžikovej 
za perfektnú prácu, výchovu a 
starostlivosť o naše deti.
Aktivity tejto MŠ pod vedením 
pani riaditeľky a súdržného 
kolektívu sú prejavom šikov
nosti, pedagogickej znalosti a 
v prvom rade lásky k deťom.
V  MŠ sa snažia pani učiteľky o 
harmonické rozvíjanie detskej 
osobnosti rôznymi činnosťa
mi, ktoré obohacujú tvorivosť 
a myslenie našich detí.
Dovoľte, aby som spomenula 
aspoň niektoré aktivity, ktoré 

naše deti tento rok absolvovali: 
korčuľovanie, plavecký výcvik, 
školu v prírode, kde sa pani 
učiteľky celý týždeň postarali 
o neopakovateľné zážitky pre 
naše ratolesti. Podobne ako 
aj na výlete v Jelke, kde uspo
riadali MDD za pomoci neme
novaného sponzora – rodiča, 
ktorý finančne zabezpečil pol
denný výlet s animovanými 
postavičkami a nafukovacím 
skákacím hradom.
Naša pani riaditeľka aj v tejto 
ekonomicky ťažkej dobe nájde 
vždy spôsob, ako pomocou 
rodičov a priateľov školy vylep
šiť a zveľadiť zariadenie v škôl
ke aj na školskom dvore, kde 
majú deti trampolínu, nové 
hojdačky a preliezačky, ktoré 
spĺňajú všetky bezpečnostné 
kritéria.
V  MŠ sa uplatňujú aj netra
dičné formy pohybovej čin

nosti ako je zumba a taktiež 
podporujú vzdelávanie v AJ, 
rôzne krúžky – dramatický, 
výtvarný..., ktoré budú naše 
deti aj v budúcnosti rozvíjať.
V neposlednom rade by sme 
sa chceli poďakovať aj celé
mu školskému personálu: 
vedúcej školskej jedálne Ivete 
Csókovej, hlavnej kuchárke 
Juliane Vágóovej, kuchárke 
Zlatici Konrádovej a Hele
ne Valocsay, ktoré pripravu
jú zdravé a chutné jedlá pre 

bruška našich detičiek. O čis
totu a príjemné prostredie 
sa starajú pani upratovačky 
Andrea Csölleová a Mária 
Chudobová.
Na záver ešte raz veľké 
ĎAKUJEME, a už teraz 
sa tešíme na nový školský 
rok s vedomím, že budeme 
spokojne odchádzať z MŠ a 
naše deti sú šťastné a v bez
pečí.
Za všetkých rodičov 

Žaneta Göndörová

Rok plný zážitkov
Je koniec školského roka 
2011/2012. Pri spätnom 
pohľade by sme mohli skon
štatovať, že to bol rok plný 
zážitkov, skúseností a úspe
chov.
Materskú školu na Dunaj
skej navštevovalo 94 malých 
škôlkarov, a to  dve  triedy s 
vyučovacím jazykom sloven
ským  a dve s vyučovacím 
jazykom maďarským. Naši 
pedagógovia s najlepším 
svedomím a vzdelaním, pri
hliadajúc na vekové a indivi
duálne zvláštnosti detí, pri
pravovali pre ne zaujímavé, 
tvorivé, rôznorodé edukačné 
aktivity, záujmové činnosti a 
hry. V našej materskej škole 
majú svoje tradičné miesto  
spoločné aktivity s rodičmi 
a s rodinami – tvorivé diel
ne  viažuce sa k jednotlivým 
ročným obdobiam, kde sme 
spolu tvorili, lepili, maľova
li, oboznamovali sa s nový
mi technikami, s ľudovými 
tradíciami – Mikuláš, Betle
hem, pečenie medovníkov a 
šišiek spolu s deťmi. V marci 
sa do  popredia dostali akcie  
viažuce sa: Marec – mesiac 

knihy, Svetový deň vody, 
Deň Zeme, kde sme spolu s 
rodičmi realizovali brigády 
– maľovali lavičky, preliezač
ky, značky na chodníkoch, 
pripravovali sme pieskovú 
plochu na skok do diaľky. 
Nákup materiálu na realizá
ciu brigády, práce spojené 
s prípravou pieskovej plo
chy podporil Nadačný fond 
Telekom Nadácie Pontis. V 
mesiaci máj sme prekvapili 
mamičky a babičky kytičkou 
piesní a básní pri príležitosti 
oslavy Dňa matiek a tiež sme 
si pripomenuli Deň otcov  

a Deň rodiny športovým 
popoludním, keď sme spolu 
s deťmi, rodičmi, pedagóg
mi v športovom zápolení a 
tanci zumby zmerali svoje 
sily. Odmenou pre deti  boli 
sladkosti a banány od rodičov 
(Soukupová a Petrášová) a 
moravské bochníky z pekárne 
Czucz.
V rámci oslavy MDD sme pre 
deti v mesiaci jún pripravili 
šnúru akcií: bábkové pred
stavenia, kúzelník, diskotéka, 
literárne, výtvarné, športové 
predpoludnia, výchovný kon
cert v ZUŠ Štefana Németha

Šamorínskeho,  výlet do 
ekoparku  Čierna voda vo Veľ
kých Úľanoch, konzumácia 
zmrzliny na Pomlejskej ulici, 
exkurzia v pekárni Czucz. 
Počas celého školského roka 
sa naše deti, spolu so školák
mi ZŠ s vyučovacím jazykom 
maďarským M. Korvína v 
Šamoríne a ZŠ na Dunajskej 
ulici v Bratislave, zúčastňovali  
plaveckého výcviku v plavárni 
Slovnaft v Bratislave, ktorý 
vyučovali  lektorky PaedDr. 
Ildikó Viczay  a Lívia Viczena.
V zimnom období deti absol
vovali kurz korčuľovania v 
zimnom štadióne v Hamulia
kove.
Všetky tieto akcie by sa  
nemohli uskutočniť bez 
finančnej a morálnej pod
pory rodičov, rodičovského 
združenia, rady školy, zria
ďovateľa – mesto Šamorín, 
sponzorov, bez obetavej a 
vytrvalej práce riaditeľky a 
celého pedagogického a pra
covného kolektívu materskej 
školy.
Aj touto cestou im ďakuje
me! 

 Alica Vörösová

 Vďaka za prácu
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Škôlkari V Školských laViciach
Vzdialenosť medzi Gymná
ziom Milana Rastislava Šte
fánika a Materskou školou 
ulice Márie je nepatrná, čo 
malým škôlkarom umožňu
je absolvovať  prechádzky 
často aj popri gymnáziu. 
Naša škola sa samozrej
me s hrdosťou vystavuje 
na obdiv každému okolo
idúcemu, preto nás veľmi 
potešilo, keď sa k nám do 
zborovne dostali chýry 
o tom, ako veľmi malých 
škôlkarov fascinuje veľkosť 
budovy, množstvo okien, 
bicyklov a všetkého navô
kol, a že im učarovalo naše 
školské ihrisko. 
Tak sa v  zborovni zrodil 
nápad  umožniť týmto škôl
karom „užiť si“ našu školu 
aj zvnútra. Pani učiteľky 
v škôlke neváhali a našu 
ponuku neodmietli. Milých 
malých návštevníkov nám 
priviedli rovno pred bránu 
našej školy.
Vzhľadom na blížiaci sa 
koniec školského roka a 
na tropické horúčavy sme 
našich malých návštevní
kov nechceli zaťažiť nároč
ným rozvrhom hodín. 
Podarilo sa nám potešiť ich 
hodinou anglického jazy
ka, na ktorej škôlkari pred
viedli, že vedia správne 
používať školské kriedy, čo 
dokázali svojimi podpismi 
na ozajstnej školskej tabu
li, ktorá bola zaujímavá už 
len tým, že sa dala sťahovať 
i vyťahovať, otvárať i zatvá
rať.
Po tejto nenáročnej anglič
tine nasledovala náročnej
šia telesná výchova. V telo
cvični, kde deti síce pred
viedli svoj športový talent, 
rýchlosť aj silu hlasiviek; 
hod na kôš však pre jeho 
výšku (a ich „nížku“) pred
stavoval náročnejšiu aktivi
tu. Potom im zazvonilo na 
hodinu biológie...
Učebňa biológie odkry
la všetky svoje tajomstvá. 
Škôlkari sa s výškou sto
ličiek a rozmermi lavíc 
popasovali nečakane rých
lo a šikovne. Nám už len 

ostávalo vychutnať si pre 
nás nevídaný pohľad na 
ich voľne kmitajúce drobné 
nôžky, ktoré vykúkali spod 
veľkých lavíc a na drobné 
tváre so zvedavými očami. 
„Drobných vedcov“ očari
la kostra človeka, morský 
svet, lebka, model ľudské
ho srdca a iné zaujíma
vosti. Jednoznačne najo
čarujúcejším zážitkom z 
učebne biológie však bola 

zvlečená hadia koža. Hodi
na biológie mala veľký 
úspech.
Deti si po nej svoju prvú 
školskú prestávku vychut
nali na ozaj netradičnom 
mieste. Namierili si to 
rovno do zborovne, kde 
sa odvážne dali do spevu. 
Spevom deti ukončili svo
ju krátku návštevu. Stih
li si ešte obzrieť školské 
ihrisko, na ktorom počasie 

prialo futbalu, volejbalu, 
skokom do piesku, hodu 
granátom a iným aktivitám 
gymnazistov.
Veríme, že si škôlkari 
odniesli mnoho pekných 
zážitkov. My budeme na 
týchto milých malých náv
števníkov spomínať dlho. 
S deťmi (v akomkoľvek 
veku) je vždy veľa radosti a 
zábavy!

Mgr. Renáta Orosová

župný festival 
Predposledný májový štvrtok 
sa v Trnave niesol v znamení 
excelentných výkonov taneč
ných skupín, hudobných 
kapiel a spevákov. Župný 
festival spevu, hudby a tan
ca ponúka príležitosť vystú
piť šikovným a talentova
ným študentom stredných 
škôl.  Doteraz sa každoročne   
konal v mestskej športovej 
hale, no v tomto roku sa po 
prvý raz predstavili skupiny 
i sóloví speváci, tanečníci a 
hudobníci v priamom centre 
Trnavy na Trojičnom námes
tí na otvorenom pódiu. Na 
Župnom festivale, ktorý je 
prehliadkou talentov z celé
ho Trnavského kraja, sa 
predstavili a reprezentovali  
aj žiaci Gymnázia M. R. Šte
fánika v Šamoríne.  Tanečná 
hiphopová skupina Dance 

sisters v zložení Katarína 
Bulíková, Klaudia Čepčeko
vá a Hilda Vaněková  zožali 
uznanie nielen  moderátora, 
ale i ostatných pedagógov i 
publika.  Spevácky zažiarila 
naša maturantka a teraz už 
absolventka školy Nikoleta 

Krumpolcová.  Je úžasné 
vidieť, čo všetko sa v stre
doškolskej mládeži skrýva. 
Nejedno vystúpenie bolo 
na vysokej profesionálnej 
úrovni a určite sa do Trnavy 
opäť o rok vrátime.

PaedDr. Danica Stankovská



JÚLAUGUST 20128
alexander strieženec 

Hudobný život v Šamoríne 
a jeHo okolí  (5)
Vráťme sa ku koreňom big 
beatu v Šamoríne a dajme 
slovo Tiborovi Füssymu, 
ktorý zaspomína aj na prvý 
beatový festival v regióne.
„Začínal som ako gitarista, 
pričom prvé akordy som sa 
naučil od Feriho Limpára. 
Na basovej gitare som začal 
hrať až oveľa neskôr. Najprv 
som hral v kapele na gym
náziu, potom som bol spo
luzakladeteľom kapely The 
Kings, v ktorej som, žiaľ, 
hral len krátko. Narukoval 
som a počas opušťáka som 
načierno zaskakoval na spo
mínanom festivale. Okresný 
big beatový festival sa konal 
v decembri 1964 v Dunajskej 
Strede, pričom priniesol prvý 
úspech šamorínskeho beatu 
mimo územia mesta. Možno 
si to prikrášľujem, no mys
lím si, že Kings bola ďaleko 
najlepšia kapela. Vtedy v nej 
hrali: Ferenc Hancz, Tibor 
Füssy – gitary, Ján Maxián 
– basová gitara, Miklós Gel
lei – bicie.
Po vojenčine som sa stal 
vychovávateľom na miestnej 
odbornej škole spoločného 
stravovania. Na škole som 
založil žiacku kapelu, ktorú 
však netvorili len Šamorínča
nia. Medzitým som pomáhal 
aj mliečňanskej kapele, či už 
ako jej stály člen alebo som 
v nej zaskakoval. Potom som 
bol dvanásť rokov riaditeľom 
Mestského kultúrneho stre
diska v Šamoríne, kde som v 
rámci svojich možností pod
poroval začínajúce kapely. 
Pokusov bolo veľa, no kapely 
väčšinou kvôli nedostatku 
nástrojov nemali dlhý život. 
V tom čase vznikla aj kapela 
Stop, ktorá nás vedie až do 
roku 1973.“
Dunajskostredské a šamo
rínske kapely medzi sebou 
neustále (zdravo) rivalizo
vali. V počiatkoch Šamorín
čanom konkurovali najmä 
skupina Kométy a Beat Pre
achers. Basovým gitaristom 

Beat Preachers bol György 
Turza (Tuki). Jeho názor 
nahráva našim: „V Šamorí
ne vždy panoval mestskejší 
duch, v čom zohrávala rolu 
aj blízkosť Bratislavy. Šamo
rínski hudobníci chodili čas
tejšie na kvalitné bratislavské 
koncerty, na ktorých neraz 
vystupovali aj pražské kape
ly. Preto sme mali neustále 
pocit, že šamorínsky big 
beat má náskok pred dunaj
skostredským...“

Mliečno bola v polovici šesť
desiatych rokoch ešte samo
statná obec, no miestna 
mládež hneď v počiatkoch 
propagovala beatovú hud
bu, ktorá vyrastala skôr z 
mestskej kultúry. Prvý pokus 
sa datuje do roku 1966. 
Hlavným propagátorom 
bol František Román, ktorý 
sa ako prvý naučil hrať na 
gitare a o svoje vedomosti 
sa podelil aj s niekoľkými 
ďalšími miestnymi mladý
mi  mužmi. V takto vznik
nutej kapele dominovala 
harmonika, na ktorej hral 
Juraj Vasi. No doba dikto
vala čosi iné, harmonika sa 
z kapely vytratila a určujú
cou sa na základe dobové
ho vkusu stala gitara.  
Vo formujúcej sa kapele 
hral na basovej gitare Ladi
slav Molnár, ktorý spomí
na na tieto roky slovami: 
„Z počiatočných písmen 

mien členov kapely vznikla 
značka MOSZAROVA, táto 
kapela tri roky úspešne hra
la na tanečných zábavách 
v regióne. Ja som hral na 
basovej gitare, Feri Román 
hral na gitare a Jenő Vasi 
bol bubeníkom. Pali Sza
bó bol môj sused a blízky 
priateľ, je teda prirodzené, 
že sa stal druhým gitaris
tom. V repertoári sme mali 
skladby vtedy populárnych 
maďarských kapiel Illés, 
Omega, Metró, ale hrali 
sme aj veľa inštrumentál
nych skladieb. Po anglicky 
spieval len Feri Román, no 
iste by sme sa veľa nasmia
li, keby sme si tieto skladby 
s jeho angličtinou vypočuli 
dnes. V tom čase tu ale po 
anglicky hovoril málokto a 
poslucháči boli vďační aj 
za foneticky opísané texty. 
Odhadujem, že v repertoá
ri sme mali 6070 skladieb, 
vďaka čomu sme mohli hrať 
na akejkoľvek akcii.
Na hudobné nástroje sme 
si dlho, krvopotne šetrili, 
no napokon všetko vyšlo. 
Prvé vystúpenia sme mali v 
starom kultúrnom dome v 
Mliečne, kde sa každý týž
deň pravidelne konali čajo
vé popoludnia. Je zaujíma
vé, že hoci na týchto akci
ách sa alkohol nepodával, 
atmosféra vždy bola skvelá. 
Na podobné podujatie nás 
často volali aj do Šamorí
na, kde sa konali v reštau
rácii Korona a v starom 
kultúrnom dome. Hrali 
sme aj v okolitých obciach, 

najďalej sme vystupovali v 
Mužle, kam sme sa dostali 
prostredníctvom kamará
ta Paliho Szabóho. Muž
la je od Mliečna pomerne 
ďaleko, spomínam si, že 
na prvé vystúpenie sme 
cestovali taxíkom z Brati
slavy, do ktorého sme sa 
zmestili nielen my, ale aj 
naše hudobné nástroje. Po 
príchode domov sme zis
tili, že sme hrali za hono
rár, ktorý postačil len na 
vyplatenie taxíka. Pravda, 
neoľutovali sme to, lebo 
potom nás často pozývali 
na zábavy a hody. V okolí 
Šamorína sme často hrali 
aj na svadbách, celkovo ich 
mohlo byť 7080. 
Ako to už bolo zvykom, 
aj našu činnosť prerušila 
vojenčina. Ako prvý naru
koval Feri Román (pravda, 
po niekoľkých mesiacoch 
zo zdravotných dôvodov 
odišiel do civilu). Vyriešili 
sme to tak, že ho nahra
dil Tibor Füssy, no potom 
som dostal povolávací roz
kaz aj ja a Pali Szabó. Po 
vojenčine sa nám už nepo
darilo kapelu obnoviť. Feri 
Román neskôr hral v kape
le Magister, ktorá bola v 
našom regióne pomerne 
populárna, a ja som zaska
koval v kapele z Blatnej na 
Ostrove. Najďalej to spo
medzi nás dotiahol Pali 
Szabó, ktorý sa presťahoval 
do Komárna a presadil sa v 
miestnom hudobnom živo
te, pričom hral na profesio
nálnej úrovni.“

Kapela z Mliečna v roku 1968. Zľava: Tibor Füssy, Jenő Vasi, László Molnár, 
Pál Szabó

Tibor Füssy 
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Jozef Kollár:   
Bol som deTsKý špión
Strhujúci príbeh detí vycvičených a nasadených na špionáž, 
napísaný podľa skutočných udalostí, je 
smutným svedectvom o praktikách totalit
ného režimu. Dnes už päťdesiatnik Pavel 
K. sa v spomienkach, ktoré vyrozprával 
autorovi knihy, vracia do svojho detstva 
na juhu Slovenska a do čias, keď si ho ako 
chlapca vyhliadla kontrarozviedka Minis
terstva obrany ČSSR za účelom špionáže. 
„Otcom“ zvrhlej myšlienky detských agen
tov bol pražský psychológ, ktorý tvrdil, že 
na sledovanie a odpočúvanie vládnych špičiek sú deti vo veku 
od 9 do 14 rokov najlepší materiál. Operovali doma i v zahra
ničí. Výcvik sa skončil až v roku 1985 kvôli nedostatku peňazí. 
Po „nežnej revolúcii“ sa všetky materiály týkajúce sa výcviku 
detí skartovali. O tom, či detskí agenti skutočne boli, sa neza
choval dôkaz, ale to ešte neznamená, že ak nie je dôkaz, nič 
sa to nestalo.

fABio GedA:       
V mori žiJú KroKodíly
Ak sa narodíš v Afganistane v nesprávnom čase na nespráv
nom mieste, môže sa stať, že hoci si len dieťa malé ako kozľa 
a jeden z najlepších hráčov v hre buzulbazi, ktosi si nárokuje 
na tvoj život. Tvoj otec zomrel, keď praco
val pre bohatého majiteľa. Náklad kamióna, 
ktorý šoféroval, sa stratí, a ty by si mal byť 
„odškodné“. Preto keď zabúchajú na dvere, 
utekáš sa schovať. Ale časom si priveľký, aby 
si sa zmestil do diery, ktorú vykopala tvoja 
mama. Jedného dňa ti preto povie, že musí
te odcestovať. Odprevadí ťa do Pakistanu, 
pohladí ti vlasy, ty jej sľúbiš, že sa staneš sluš
ným človekom, a nechá ťa samého. Týmto 
tragickým prejavom lásky sa pre Enaiatollaha Akbariho začí
na život predčasne dospelého a jeho neuveriteľná cesta, ktorá 
ho privedie cez Irán, Turecko a Grécko až do Talianska. Ena
iatollah napokon našiel miesto, kde chcel zostať a zostarnúť. 
Toto je jeho príbeh.

sTephen KinG:         
BezhViezdnA TmA
Bezhviezdna tma je zbierka štyroch noviel 
– 1922, Veľký šofér, Férové predĺženie, Dob-
ré manželstvo –, záhadných, temných, s 
prvkami hororu, dokumentujúcich auto
rovo majstrovstvo aj v tomto žánri. Je v 
ich však viac ako len štedrá dávka hrôzy. 
Prečo sa farmár, ktorého svet v roku 1922 
stojí na pokraji zatiaľ netušenej krízy, roz
hodne brutálne zavraždiť manželku? Pre
čo donúti svojho nedospelého syna, aby 
mu pri vražde pomáhal? Prečo sa nenápadná Tess, spi
sovateľka, ktorej knihy prinášajú slušné, ale nie prehna
ne luxusné živobytie, stane obeťou znásilnenia? Prečo je 
muž, ktorého život má ukončiť rakovina, odrazu zdravý, 
šťastný a úspešný? Prečo je manželstvo dvoch ľudí aj po 
dvadsiatich siedmich rokoch spolužitia stále postavené 
na lži? A čo sa stane, až túto zverskú a tragickú lož man
želka náhle odhalí? Alebo ešte inak: Prečo je ľudské srdce 
schopné zla i nekonečného sebaobetovania? Otázka, kto
rú si položil Stephen King, otvorila v jeho predstavivosti 
nové temné zdroje inšpirácie. Čítajte, nazrite do očí zlu 
a držte palce tým zvyškom dobra, ktoré sa proti nemu 
odvážia postaviť! 

beseda so spisoVateľom 
jozefom kollárom

V Mestskej knižnici Zsigmonda Zalabaiho sa v júni stretli 
žiaci zo Základnej školy Mateja Bela so spisovateľom Joze
fom Kollárom a jeho najnovšou knižkou pre deti Krajinka 
Bodliačikovo z vydavateľstva Forza Music.
Deti dobrodružstvá bodliačikov zaujali. Ich originálne otáz
ky nielen o knižke, ale aj o školských časoch autora prekva
pili. Spisovateľ pohotovo a vtipne reagoval, vznikla tak veľmi 
príjemná a veselá atmosféra, v ktorej sa všetci účastníci cítili 
dobre.             (mk)

V Mosonmagyaróvári, v našom partnerskom meste, bola 
21. júna otvorená prvá slovenskomaďarská galéria súčas
ného umenia, ktorá sa volá Pöttyös Pelikán Galéria. Maji
telia galérie, Zuzana Benková a Miroslav Gábriš, žijú už 
niekoľko rokov v Mosonmagyaróvári. Pomenovanie galé
rie nie je náhodné, veď nad vchodom budovy bývalého 
pivovaru je z dreva vyrezávaný pelikán a priečelie budovy 
skrášľujú nádherné farebné bodky. Slávnostné otvorenie 
galérie sa uskutočnilo za prítomnosti Šamorínčanov. Na 
snímke zľava: Juraj Turtev, Marta Galbáčová, Judita Kaš
šovicová,  a Gabriel Bárdos.              (ti)     
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Ročné vyhodnotenie
základná umelecká Škola má za sebou úspeŠný rok
Slávnostný koncert absol
ventov ukončil celoročné 
snaženie žiakov. Ako je zvy
kom, vyobliekaní, strémova
ní, dojatí a v hĺbke duše iste 
aj hrdí absolventi prezento
vali ovocie svojho mnoho
ročného hudobného štúdia 
rodičom, príbuzným, pria
teľom a všetkým tým, ktorí 
majú radi atmosféru týchto 
jedinečných koncertov. Ria
diteľka Základnej umeleckej 
školy Štefana NémethaŠa
morínskeho Irena Szűcsová 
nás informovala, že tento 
rok má škola 50 absolven
tov: 23 v hudobnom odbore, 
17 vo výtvarnom a 10 zasa v 
tanečnom odbore.
Pravda, usilovne sa praco
valo aj v nižších ročníkoch, 
počas roka sa totiž konalo 
desať žiackych koncertov. Pri 
pohľade aj na iné podujatia, 
ktoré škola organizovala (o 
väčšine sme informovali aj 
na stránkach našich novín), 
môžeme povedať, že základ
ná umelecká škola je orga
nickou súčasťou kultúrneho 
života v našom meste. Spo

medzi ostatných podujatí 
vyzdvihnem aspoň koncert 
venovaný pamiatke Franza 
Liszta, ktorý organizoval 
pedagóg a hudobník Imre 
Németh v spolupráci so spe
váckym zborom Slovenskej 
filharmónie. Pri tejto príle
žitosti sa konala aj výstava 
výtvarných diel, ktorú mala 

pod palcom Anna 
Mrázová.
Školský rok tradične 
ukončuje aj program 
„Tanečný večer – 
Táncest“, na ktorom 
sa predstavili žiaci 
tanečného odboru. 
Pedagogička Anna 
Prachárová rozvíja 
pohybovú kultúru 
73 žiačok, pričom 
všetky z nich dostali 
priestor aj na záve
rečnom podujatí, v 
ktorom diváci videli 
18 tanečných čísiel. 
Osobitné uznanie si 
zaslúži pracovné nasadenie 
pedagogičky, ktorá okrem 
choreografií vyberala aj hud
bu a kostýmy. Na tanečnej 
akadémii tradične dostávajú 
priestor na vystúpenie aj žia
ci hudobného odboru.
Povedzme niekoľko slov aj o 
našich výnimočných talen
toch. Poslaním školy je viesť 
deti k láske k hudbe, no dob
ré meno školy navonok šíria 
práve jej skvelí, talentovaní 
žiaci. Bálint Lovász je už síce 

poslucháčom bratislavskej 
VŠMU, no je absolventom 
šamorínskej základnej ume
leckej školy, kde umelecky 
rástol pod vedením Eriky 
Domsitzovej. Ďalším talen
tom, na ktorý môžeme byť 
právom hrdí, je Szilárd Nagy. 
Nie je náhoda, že obaja vlani 
v novembri dosiahli vynika

júce výsledky na 10. ročníku 
Klavírnej súťaže Pála Kado
su v Leviciach. Absolútnym 
víťazom súťaže sa stal Szi
lárd Nagy, ktorý vo svojej 
kategórii dostal aj osobitnú 
cenu EMCY (organizácia 
hudobných súťaží v Európ
skej únii). Na súťaži zaznela aj 
informácia, že Bálint Lovász 
na základe svojich doterajších 
výsledkov dvakrát vystúpi v 
hamburskom centre EMCY. 
Umelcovi zo Slovenska sa 

toto uznanie ušlo po 
prvýkrát. Bálint a Szi
lárd vystúpili aj na V. 
Poľskom hudobnom 
festivale v győrskej 
synagóge. Szilárd 
Nagy okrem toho 
vynikajúco reprezen
toval školu aj vo finá
le Medzinárodnej 
klavírnej súťaže Bélu 
Bartóka v Budapešti, 
na 20. Hudobnom 
festivale J. Cikkera 
v Banskej Bystrici a 
vystúpil aj v bratislav
skom Zichyho paláci. 
Desaťročný talent 
sa predstavil už aj s 

vlastnou kompozíciou.
A zoznam úspechov ešte 
nekončí: Na celoštátnej súťa
ži v štvorručnej hre na klaví
ri Schneiderova Trnava boli 
Ida Nyárfás a Dorka Greman 
zaradené do bronzového, 
Szilárd Nagy a Villő Varga 
zasa do zlatého pásma. Na 
obvodnej husľovej súťaži, kto

rú organizuje Hudobná škola 
Mihálya Mosonyiho, bola oce
nená Laura Tési, žiačka Jenő 
Hideghétyho. Na prehliadke 
Divertimento Musica 2012 
získalo trio Yang Chu (kla
vír), Veronika Nagy (flauta) a 
Gergő Nagy (gordonka) oso
bitnú cenu za skvelý prednes 
diel slovenských skladateľov. 
Na súťaž ich pripravila Aran
ka Šuplová.
Pripomenieme aj dva úspe
chy výtvarného odboru: v 
súťaži ASTRA bolo z 1003 
zaslaných diel vybraných 
12, ktoré boli zaradené do 
kalendára ASTRA 2012, 
vrátane diela Veroniky 
Mikušovej. Druhé ocene
nie získal na medzinárod
nej výtvarnej súťaži LIDI
CE 2012 Gábor Adamcsek, 
pričom treba uviesť, že do 
súťaže prišlo 26tisíc prác 
zo 67 krajín. Za oboma 
úspechmi sa skrýva peda
gogickoumelecká práca 
Anny Mrázikovej.
Na začiatku budúceho 
školského roka bude včeliť 
naša škola s jedným prí
jemným problémom, a to 
nadmerným záujmom o 
štúdium, keďže rozpočet 
školy je striktne daný. Mož
no by bolo dobré zamyslieť 
sa nad týmto faktom aj na 
vyšších úrovniach. No pri
tom netajíme sa tým, že 
tento záujem našich peda
gógov nesmierne teší.

Alexander Strieženec 
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sVetoznáma galéria V storočnej Šamorínskej synagóge

Čas plynul a dvaja obeta
ví ľudia začali usporadúvať 
výstavy aj v miestnej zaned
banej a opustenej synagó
ge. Židovská obec v našom 
meste prakticky neexistuje, 
päťdesiat miestnych rodín 
bolo odvlečených do kon
centračných táborov a tí, čo 
holokaust prežili, sa usadili 
v zahraničí.
Synagóga sa po vojne až 
do roku 1989 používala ako 
sklad, jej stav sa rapídne 
zhoršoval. Manželský pár 
však neklesal na duchu, 
synagógu vyčistil, vymenil 
rozbité okná, zaviedol do 
synagógy elektrinu a obnovil 
priečelie a strechu budovy. 
„Ak zachránime synagógu, 

jej duch ožije aj bez komen
tára. Priestor, ktorý sa po 
vyše päťdesiatich rokoch 
opäť otvoril ľuďom, je výsta
vou sám osebe,“ povedala v 
minulosti Suzanne. 
Výstavou pre 
m i e s t n y c h 
ľudí a ľudí 
z regi
ó n u , 
neskôr 
aj zo 
zahra
ničia, 
v š a k 
n e b o 
li len 
priestory 
synagógy. 
Do At Home 
Gallery sa nasťa
hovalo súčasné sve
tové umenie, konajú sa v 
nej kvalitné koncerty. Medzi 

stálych vystavovateľov patrí, 
napríklad, Ilona Németh, 
Liliane Csuka a Tibor Kiss 
Somorjai, Csabov starší brat. 
Vymenovať všetkých, ktorí v 

synagóge predsta
vili svoje ume

nie, by bolo 
veľmi ťaž

ké. Ich 
m e n á 
a foto
g r a 
fie z 
podu
j a t í 
nájde

me v 
i m p o 

z a n t n e j 
publikácii , 

ktorá prezentu
je šestnásť rokov At 

Home Gallery (od 1996 do 
2011). 

dom umeniA
Csaba a Suzanne v roku 
2000 budovu bývalej židov
skej školy pri synagóge pre
tvorili na Dom umenia, na 
dvore je javisko pod holým 
nebom. At Home Gallery 
sa stala skutočnou tvorivou 
dielňou. Dom umenia nie 
je len domovom manželov 
Kissovcov a ich syna Noého, 
ale aj umelcov, ktorých do 
Šamorína pozývajú. Pokoj
né ovzdušie synagógy láka 
umelcov aj zo zámoria, nav
štívili ju dokonca aj tibetskí 

mnísi. Ich prvá návšteva sa 
konala v marci 1999, kedy 
štyria tibetskí mnísi vytvorili 
v synagóge pieskovú manda
lu Chenrezing, ktorú pred 
svojim odchodom obradne 
vsypali do Dunaja. Na pozva
nie Suzanne a Csabu po prvý 
raz navštívila Slovensko Jeho 
svätosť 14. dalajláma. Pred 
synagógou sa opäť kľukati
li dlhé rady, keď v októbri 
2000, pred návštevou dalajlá
mu, päť tibetských mníchov 
pracovalo na mandale Kala
chakra. Na obrade sa v syna
góge zúčastnil aj dalajláma, 
ktorý na dvore Domu umenia 
zasadil na pamiatku svojho 
pobytu strom a na druhý deň 
navštívil Bratislavu. 

* * *
Nezisková organizácia At 
Home Gallery je umelecké 
centrum, v ktorom sa stre
távajú ľudia rôznych kultúr. 
Suzanne a Csaba aj miest
nym rodákom pomohli osob
nostne sa rozvíjať tak, ako o 
tom ani nesnívali. Je skvelé, 
že existujú ľudia, ktorí chcú 
čosi robiť aj pre druhých. 
Umeleckú činnosť At Home 
Gallery kuratórium bratislav
skej Nadácie Sándora Mára
iho odmenilo v roku 2000 
cenou Za otvorenú Európu. 
Počas uplynulých 17 rokov sa 
neraz dokázalo, že At Home 
Gallery je hybnou silou kul
túrneho života v Šamoríne. 

Helena Tóthová

„Spomedzi mnohých galérií 
a múzeí na kultúrnej mape 
Slovenska v mojich očiach 
vyniká Šamorín. Netvrdím, 
že moje hľadisko je najob-
jektívnejšie, no pre mňa má 
At Home Gallery kľúčový 
význam. A to napriek tomu, 
že sa nachádza v malom 
žitnoostrovskom meste obý-
vanom prevažne Maďarmi, 
v susedstve gabčíkovskej 
vodnej elektrárne. Galéria sa 
zrodila v štvorizbovom byte 
v roku 1995, kedy sa Csaba 
a Suzanne Kissovci rozhodli, 
že im v podstate stačí aj 
jedna izba, a v ostatných 
poskytnú prístrešok výtvar-
nému umeniu, píše pražský 
profesor Vladimír Kokolia v 
publikácii At Home Gallery.  

V synagóge 
je do 20. augus-

ta prístupná inštalácia 
talianskeho umelca marca 

Bernardiho interval 2012. Ber-
nardi vytvoril v synagóge mikro-

kozmický priestor, pomocou ktoré-
ho poukazuje na minulosť, súčasnosť 

a budúcnosť európy. 
2. septembra bude o 19.00 hod. v 

synagóge otvorená výstava londýn-
skej výtvarníčky zuzany Ardó 
Jablká, slzy, kamene. na ver-

nisáži vystúpi pressbur-
ger Klezmer 

Band.

100 rokov šamorínskej synagógy – to je názov spoločného sláv
nostného koncertu Gábora Pressera a skupiny Amadinda, 
ktorý sa uskutoční 7. septembra o 19.00 hod.
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smútok minulosti – sila prítomnosti

Myslím, že každý už počul o 
najväčšom nemeckom vyhla
dzovacom tábore v dobe 
nacizmu. Nie každý však 
pozná jeho históriu. Kon
centračný tábor sa nachádza 
v Poľsku pri meste Osvien
čim. Skladá sa z troch častí: 
Auschwitz I., ktorý bol zalo
žený v máji 1940, Auschwitz 
II. (nazývaný aj Auschwitz
Birkenau), založený v roku 
1942 a nakoniec Auschwitz 
III. (taktiež AuschwitzMo
nowitz), založený v októb

ri 1942. Celkovo sem bolo 
deportovaných asi 1,3 mili
óna ľudí. Zavraždených bolo 
asi 1,1 milióna, z toho 960 000 
Židov, 73 000 Čechov a Slová
kov, 70 000 – 75 000 Poliakov, 
21 000 Rómov, 15 000 soviet
skych vojnových zajatcov a 
10 000 – 15 000 väzňov iných 
národností. Tento komplex  
nám ukazuje, koľko nenávis
ti môže v sebe človek nosiť. 
Vyvražďovanie bezmocných 
ľudí, malých detí, starých 
a chorých sa skončilo 27. 

januára 1945 príchodom  
príslušníkov 60. armády 
prvého ukrajinského fron
tu. Toto a ešte omnoho viac 
sme sa dozvedeli na exkurzii  
v Osvienčime. Spolu s pani 
učiteľkou Briškovou a pani 
učiteľkou Figlárovou sme  
navštívili Auschwitz I. a Aus
chwitz II. Birkenau. 
Ako sme to vnímali my?
Jaja (8. A): „Vyvolalo to vo 
mne pocit smútku. Bolo to 
kruté a neľudské. Cítila som 
sa ako v čase druhej svetovej 
vojny.“
Kristína h. (9. d): „Zau
jali ma príbehy, ktoré nám 
rozprávala sprievodkyňa. O 
dievčatku, ktoré mama núti
la nosiť vysoké topánky, aby 
vyzerala staršie, práve tie 
topánky jej zachránili život.“
Kristína V. (9. d): „Keď sme 
prechádzali po chodníkoch, 
po ktorých denne ráno i 
večer prechádzali ľudia bez 
mena a priezviska, bolo to 
zvláštne, a zároveň sme si 
uvedomovali krutosť tej 
doby. Cítila som smútok a 
hnev zároveň.“
Vlado (9. d): „Život v tábore 
popieral všetky ľudské prá
va.“
rado (9. d): „Bolo to straš
né počúvať tie príbehy, veri
li, že odchádzajú za prácou, 
a čakala ich len smrť.“
Timi (9. A): „Cítila som sa 
stiesnene, bezmocne.  Ply
nové komory a fotky vyvolali 
u mňa najsilnejšie emócie. 
Z fotiek sa na nás pozerali 
utrápené pohľady. V plyno
vých komorách tieto telá 
život opustil. Život je to naj
cennejšie, čo máme.“
Kristína (9. A): „Je ťažké uve
riť, čo dokáže spraviť človek 
človeku.“
maja (9. A): „Neviem, čo ma 
znepokojovalo viac. Vlasy, 
tisíce topánok, kufre, detské 
hračky alebo príbehy sprie
vodkyne, ktoré miestami 
vyvolávali hrôzu na našich 
tvárach.“
paťo (9. d): „Najsilnejší záži
tok pre mňa bol, keď sme 

sedeli pri pamätníku (ako 
sme ho my nazvali „židov
ských kameňoch“), cítil som 
utrpenie, plač, žiaľ, bolo to 
plné emócií.“
Prehliadka trvala vyše šty
roch hodín, no určite to stálo 
za to. Hoci to patrilo medzi 
naše najsmutnejšie zážitky v 
živote, človek by mal vedieť, 
čo sa v jeho minulosti dia
lo. Koncom prehliadky nám 
naša sprievodkyňa poroz
právala krásny príbeh a my 
ho chceme šíriť ďalej: „Je to 
príbeh dvoch ľudí, ktorí sa 
do seba zamilovali, on sa 
rozhodol, že utečú z kon
centračného tábora. Ukradol 
uniformu, sfalšoval preukaz 
a predstieral, že jeho priateľ
ka musí ísť na súd. Podarilo 
sa im utiecť, putovali 9 dní. 
Nakoniec ju po namáhavej 
ceste nechal u poľskej rodi
ny a odišiel. Po pár dňoch sa 
dozvedela, že zomrel. Ona 
neskôr odcestovala do USA 
a vydala sa. Po rokoch sa 
stretla s jednou ženou, kto
rá bola z Poľska, rozpoveda
la jej svoj príbeh, a žena jej 
povedala, že po Poľsku kolu
je opačný príbeh, že muž si 
prišiel po pár dňoch po svo
ju ženu, a povedali mu, že je 
mŕtva. Žena si zistila číslo a 
hneď mu zavolala. O pár dní 
pricestovala do Poľska. Na 
letisku ju čakal on, v rukách 
držal kyticu štyridsiatich 
ruží, kde jedna ruža sym
bolizovala jeden rok. Stretli 
sa po  toľkých rokoch. Ona 
zomrela pred štyrmi rokmi, 
on pred štyrmi mesiacmi.“ 
Bolo to veľmi dojemné, že 
človek, ktorý zomrel pred 
pár mesiacmi, bol profe
sor našej sprievodkyne. Na 
záver sa s nami rozlúčila 
jednou vetou, ktorá však 
obsahuje obrovský kus prav
dy: ,,Človek zavinil jedno z 
najväčších nešťastí  ľudstva, 
a iba človek môže zabrániť, 
aby sa toto nešťastie znova 
opakovalo.“
Mgr. Lucia  Brišková, Katarína Suro-
viaková, žiačka 8. A a žiaci 9. A, 9. D

To, že tvorivé aktivity žiakov 
ZŠ Mateja Bela sa neviažu len 
na vyučovanie, je všeobec
ne známe. A tvorivá činnosť 
vždy prináša úžitok. Nieke
dy je viditeľná viac, inokedy 
menej. Aj  my učitelia radi 
využívame možnosť nasme
rovať našich ambicióznych 
žiakov na správnu vec.
Medzi naše (zatiaľ) posled
né „veľké“  aktivity patrila 
celoslovenské súťaž Staň 
sa hrdinom triedy (Denník 
odvážneho bojka). Súťažilo 
v nej  viac než 1500 škôl a 
7000 jednotlivcov. Naša ško
la – ZŠ Mateja Bela vyhrala. 
Stali sme sa absolútnymi 
víťazmi. Odmenou nám je 
výhra v podobe  kníh do 
školskej knižnice  v hodnote 
2500 eur.  

Ale to nie je jediná výhra. S 
odvážnym bojkom strávili 
naši žiaci množstvo zábavy 
a úsmevných chvíľ. Utužili 
priateľstvá, lepšie spoznali 
seba aj kamarátov. Výhrou 
je im spolupatričnosť  ostat
ných žiakov školy. Všetci, 
ktorí sa do súťaže zapojili, 
ukázali svoj tvorivý elán, 
nadšenie z čítania kníh i 
lásku k literatúre. Opäť 
raz sa potvrdilo staré zná
me: „Ak prácu robia žiaci s 
potešením, prináša výsledky 
všetkým.“
Veríme, že hodnotné knihy 
z produkcie vydavateľstva 
IKAR nielen svojou hmot
nosťou, ale i váhou vedo
mostí potešia všetkých žia
kov a učiteľov našej školy.

Mgr. Jarmila Franková

kto nehrá, neVyhrá

auschwitz – auschwitz-Birkenau
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odborná stáž V čechách
Súkromná SOŠ SD Jednota Šamorín ponúkla dvom žiakom 
príležitosť na odbornú stáž do Českej republiky, do mestečka 
Šilheřovice, aby spoznali kultúru, gastronómiu tejto krajiny. 
No a samozrejme aby získali nové zážitky. Títo žiaci boli Gel-
lért Csörgő a Andrej Csicsay. 
Prax začínala o ôsmej hodi
ny, zadelili nás do kuchyne. 
Na začiatok všetko bolo pre 
nás také čudné, každý vedel, 
čo má robiť. Netrvalo dlho, 
kým prišla jedna milá, sym
patická pani kuchárka a dala 
nám úlohu. Prvý týždeň sme 
mali ľahšiu prácu, robili sme 
prípravné práce – čistenie a 
krájanie zeleniny, príprava 
mäsa do trojobalu, umytie 
riadu. Pomáhali sme aj pri 
varení, pečení. Ukázali nám, 
ako pripraviť tradičnú čes
kú knedľu, ktorú sme aj my 
spravili. Nebolo to jednodu
ché, ale sa to podarilo. Pra
covný čas bol síce krátky, ale 
zato veľmi zaujímavý. Rýchlo 
sme sa dostali do práce, lebo 

sme mali dobrých majstrov. 
Ochutnávali sme veľa výbor
ných tradičných jedál, ako 
napr.: „svíčková“, „vepřo
knedlozelí“, rôzne druhy 
omáčok, knedle, polievky. 
So žiakmi sme vychádzali 
dobre, boli sme hrať bow
ling, cítili sme sa  výborne. 
Spolu sme pozerali aj hokej, 
zápas medzi Slovákmi a 
Čechmi. Ani na konci hokeja 
sa nehnevali na nás, že sme 
vyhrali.
Nakoľko školský internát 
bol cez víkend zatvorený, 
boli sme ubytovaní v neďa
lekom hoteli Buly Aréna. Tu 
sme mali všetko k dispozícii, 
ako fitnes, sauna, akvapark, 
minigolf, bowling, hokejové 

ihrisko, tenisový kurt, bas
ketbalové a futbalové ihris
ko.
Strava bola dobrá, aj tu 
nám chutila česká kuchyňa. 
Nemohli sme vynechať ani 
dobré české pivo, samozrej
me len s  mierou.
Jeden deň nás zobrali na 
exkurziu do mesta Ostra
va,  do  ****Hotela Clarion. 
Ukázali nám recepciu, izby, 
apartmány, konferenčnú 
miestnosť, kuchyňu, jedáleň, 
terasu. Pre zaujímavosť, v 
tomto hoteli bol ubytova
ný slávny bežec z Jamaiky 
Usain Bolt. Cítili sme sa 
tu veľmi dobre, Česi nás 
nesklamali, boli naozaj veľ
mi milí, nápomocní. Radi 
by sme sa vrátili naspäť.
Ďakujeme všetkým, ktorí 
nám umožnili túto príleži
tosť.
Ďakujeme pani riaditeľke 
zo školy Šilheřovice a samo
zrejme aj našej milej p. ria

diteľke Ing. Oľge Hargašo
vej, pani profesorke Ing. 
Márie Viestovej a pani tried
nej profesorke Ing. Jane 
Mikulovej.

* * *
žemľoVé Knedle

Suroviny: 10 rožkov, 4 vaj
cia, trocha masla, mlieko, 
vegeta, petržlenová vňať

postup:
Rožky nakrájame na kocky, 
jemne navlhčíme mliekom. 
Vytlačíme z nich prebytoč
né mlieko, posypeme vege
tou a petržlenovou vňaťou, 

zamiešame rozpustené 
maslo, pridáme 4 žĺtky.

Vyšľaháme bielka a pridáme 
k zmesi. 

Zmes nasáčkujeme do mik
roténových sáčkov (asi 4 

kusy) a varíme vo vode 15 
minút. Vyberieme z vody. 
Keď vychladnú, vyberieme 
knedle zo sáčkov a jemne 

potrieme olejom.
Dobrú chuť!

nezabudnuteľný deŇ detí 

Prvý júnový deň ako Medzi
národný deň detí na Slo
vensku oslavujeme od roku 
1952. Myšlienka tohto dňa 
vznikla na Svetovej konfe
rencii pre blaho detí (World 
Conference for the Well
being of Children) v Žene
ve. Zástupcovia 54 krajín 
schválili deklaráciu, ktorá 
sa zaoberala chudobou, 
detskou prácou, vzdelaním 
a inými otázkami týkajúci
mi sa detí na celom svete. 
Po konferencii viacero vlád 
zaviedlo v svojich krajinách 
takýto deň s cieľom urobiť 

deťom radosť a zároveň 
poukázať na problémy týka
júce sa detí vo svete. Nie je 
úplne jasné, prečo práve 1. 
jún bol vybraný ako MDD. 
Avšak tento dátum je na 
svete najobľúbenejší, osla
vuje sa vo viac ako 21 kra
jinách (zdroj: wikipedia.
org).
V našej škole sme tento rok 
MDD oslávili vo štvrtok – v 
predvečer ich sviatku. Už 
tradične oslavovali spo
lu žiaci prvého stupňa a k 
nim sa pridali  žiaci piatych 
ročníkov. Ostatné triedy 

druhého stupňa si užívali 
voľné chvíle pri hrádzi, na 
bicykloch či opekaní. Celý 
deň sa niesol v duchu osláv 
sviatku našich ratolestí. 
Pre malých školákov  osla
vu v Pomlé pripravila Rada 
rodičov pri ZŠ a  klub ŠTK 
Šamorín. Všetkých pri
vítala pani zástupkyňa I. 
stupňa.  Školáci si užívali 
športový deň a  pripravené 
boli aj rôzne akcie, súťaže, 
hry. Organizátori mysleli 
na všetko: hrala príjemná 
hudba, deti dostali občer
stvenie, keksíky aj nanuk. A 

nielen to. Čakalo ich množ
stvo atrakcií, na ktorých  
mali  možnosť vyblázniť sa, 
vyskúšať si svoje zručnosti.
Snahou všetkých zaintere
sovaných bolo urobiť našim 
deťom radosť. A to sa poda
rilo – vyčariť ten najúprim
nejší, najveselší a najkrajší 
úsmev na ich tvári.  V koneč
nom dôsledku – to nebol 
darček len pre deti, ale aj 
pre nás dospelých. Všetci 
sme si užili pekný deň!

 Mgr. Jarmila Franková,
 ZŠ Mateja Bela

Snímky: Ján Čikovský
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V rodine Kellerovcov z 
maďarského Villánya sa 
vinohradníctvo a výroba 
vín dedí už päť generácií. 
Gyuri je prvý vinár z rodi
ny, ktorý sa venuje aj reš
tauračným službám a víno 
dorába vo veľkom. Rokom 
veľkých zmien bol rok 
2005, kedy starú obľúbenú 
pivnicu vymenil za podni
kanie vo veľkom. Podnik 
pracuje s modernou tech
nológiou výroby fľaškových 
vín, má pivnicu na sudové 
dozrievanie vína a priesto
ry pre hostí.
Keller dnes obhospoda
ruje 7,5 hektárov vinohra
dov, ktoré sa rozprestie

rajú v rôznych oblastiach 
Villánya. Hrozno sa až do 
predaja vína spracováva v 
novej pivnici. Firma pre 
svojich stálych zákazníkov 
vytvorila 49 vínnych trezo
rov, pričom každý trezor 
je dnes prenajatý, na čo je 
rodina patrične hrdá.
V roku 2011 Kinga otvorila 
modernú a mladistvo pôso
biacu reštauráciu Keller 
Borvarázs. Okrem jedál à 
la carte ponúkajú aj denné 
menu a vína z rodinnej piv
nice. Reštaurácia má kapa
citu 40 hostí a dajú sa v nej 
usporiadať rodinné stret
nutia, narodeninové oslavy 
a iné podujatia.

pivnica ponúka:
rizling taliansky, 

modrú frankovku, 
rose cuvée, 
portugieser, 

cabernet franc, 
cabernet sauvignon, 
cabernet sauvignon 

barriqie, 
pinot noir barrique, 

harmoniu cuvée.
Ročník 2003 získal 
na vinárskej súťaži 
vo Villányi v roku 
2005 titul najlepšie 
červené víno.
Podobne ako vlani aj ten
to rok bude pivnica Keller 
reprezentovať Villány na 
Festivale Pomlé, ktorý sa 

bude konať 1. septembra. 
na slovensku vína distribuuje 
pál horváth (Kovohorváth), 
ktorý organizuje aj návštevy 
pivníc Kellerovcov.

vo víne je pRavda – piVnica keller z Villánya

spráVy mesTsKeJ políCie

• 26. mája o 22.25 hod. na 
Cintorínskej ulici majiteľ bytu 
hlučným spôsobom skladal 
nový nábytok. Priestupok bol 
riešený dohovorom.
• 28. mája o 13.25 hod. bolo 
telefonicky oznámené, že na 
námestí sa vo fontáne  kúpe 
pes. Majiteľovi bola udelená 
bloková pokuta.
– o 23.15 hod. na Gazdovskom 
rade v jednom z bytov hlasno 
púšťali hudbu. Prípad bol rie
šený dohovorom. 
• 30. mája o 17.45 hod. hliad
ka zistila, že v pohostinstve na 
Bratislavskej ceste  opitá žena 
obťažuje hostí aj personál. 
Bolo zistené,  že podnapitá 
žena je psychický chorá a na 
požiadanie personálu bola 
vykázaná z pohostinstva.
• 2. júna o 22.10 hod. bolo 
prostredníctvom kamerového 
systému zistené, že na Hlavnej 
ulici v pohostinstve je nepo
volená oslava. Na miesto bola 
vyslaná hliadka, ktorá skutoč
nosť preverila a vec vyriešila v 
blokovom konaní. 
• 4. júna o 14.45 hod. bolo 
kamerovým systémom zistené, 
že v parku  popíjajú bezdo
movci alkohol. Na miesto bola 
vyslaná hliadka, ktorá proti 
nim zakročila.
• 7. júna o 13.30 hod bolo zno
vu prostredníctvom kamerové
ho systému zistené, že v parku 
pri MsÚ sú bezdomovci, ktorí 

obťažujú okoloidúcich. Hliad
ka proti nim zakročila.
– o 17.45 hod. bolo telefonicky 
oznámené, že na Gazdovskom 
rade č. 50 sa nachádza  had. Na 
miesto bol privezený veterinár
ny lekár, ktorý potvrdil, že sa 
jedná o užovku obojkovú, kto
rú následne odchytil a zobral.
• 11. júna o 20.35 hod. bolo 
kamerovým systémom zistené, 
že  na Školskej ulici na chodní
ku  leží neznáma osoba. Zná
my bezdomovec bol pod vply
vom alkoholu.
• 13. júna o 15.15 hod. bola 
hliadka  poslaná na Dunajskú 
ulicu, nakoľko cez  kamero
vý systém operátor zistil, že 
neznáma osoba vykonáva 
podomový predaj na verejnom 
priestranstve. Išlo o rumun
ského štátneho občana, ktorý 
vykonával podomový predaj 
bez povolenia mesta. Dotyč
ná osoba uvedeným skutkom 
porušila § 9/1 VZN mesta 
Šamorín č. 1/2006 a dopustila 
sa priestupku, ktorý bol rieše
ný v blokovom konaní.
– o 19.30 hod. bol doriešený 
v blokovom konaní priestu
pok zistený a zadokumento
vaný kamerovým systémom 
za priestupok podľa § 8 odst. 
2, písm. f  VZN č. 2/2010 o 
podmienkach držania psov na 
území mesta Šamorín, nakoľ
ko osoba vodiaca psa neod
stránila výkaly po psovi, ktoré

ho viedla.
• 15. júna o 12.28 hod. bolo 
telefonicky oznámené, že v 
budove SAD  v priestoroch 
WC neznámi mladíci demo
lujú zariadenie. Do  príchodu 
hliadky sa už páchatelia  nena
chádzali v objekte. Na základe 
rozboru záznamu kamerové
ho systému boli zistené podo
zrivé osoby a prípad bude 
následne došetrený. 
– o 22.40 hod. bolo ozná
mené rušenie nočného 
pokoja hlasno hranou hud
bou v pohostinnom zaria
dení na Gazdovskom rade. 
Bolo zistené, že hudobná 
prevádzka bola aj bez povo
lenia, zodpovedná osoba  
bola  podľa  VZN č. 7/2011 
§ 4/ods. 1b riešená v bloko
vom konaní. 
– o 23.30 hod. počas hliad
kovej služby v areáli gym
názia bolo zistené požitie 
alkoholických nápojov. 
Dotyčná osoba za poruše
nie VZN č.10/2009 dostala 
blokovú pokutu.
• 17. júna o 00.45 hod. bolo 
telefonicky oznámené, že 
na Pomlejskej ceste v záhra
de je rušenie nočného poko
ja. V záhrade sa oslavovali 
narodeniny. Priestupok bol 
riešený dohovorom.
• 20. júna o 22.45 hod. v 
miestnej časti Čilistov bolo 
počuť hlasno hrajúcu hud

bu. Na voľnom priestran
stve hrala živá hudba a 
ľudia spievali. Zodpovedná 
osoba bola vyzvaná, aby 
zabezpečila nočný pokoj. 
Prípad bol riešený pohovo
rom.
• 22. júna o 14.30 hod na 
Rybárskej ul. bezvládne ležal 
na zemi muž. Jeden z našich 
spoluobčanov bol „unave
ný“ a ľahol si na zem spať. Po 
zobudení hliadkou sa prebral 
a odišiel domov.
• 23. júna o 22.00 hod. bolo 
telefonicky oznámené, že vo 
vnútri areálu HAZZ v Šamo
ríne na trávnatej ploche jazdí 
motorové vozidlo Opel Corsa 
s českou poznávacou značkou. 
Nakoľko vodič javil známky 
požitia alkoholu, bol prísluš
níkom OO PZ Šamorín  vyzva
ný, aby sa podrobil dychovej 
skúške. Výzve vyhovel s pozi
tívnym výsledkom a namera
nou hodnotou 0,98 mg/l alko
holu v dychu. Bol predvedený 
na OO PZ Šamorín. 
• 26. júna o 00.10 hod bolo 
kamerovým systémom zis
tené, že na Veternej ulici 
skupinka mladistvých pre
sunula kontajner na smeti 
na cestnú komunikáciu. Na 
miesto bola okamžite vysla
ná hliadka, ktorá dotyčné 
osoby pristihla na mieste. 
Vec bola riešená v bloko
vom konaní. 
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keď je práca koníčkom
Kríza sem alebo tam, ak človek dáva do podnikania srdce, 
dokáže byť aj úspešný. Rozprávali sme sa s dvoma podnika-
teľmi z nášho mesta, ktorí robia to, čo majú radi. Ich zanie-
tenosť a vôľa môžu byť príkladom pre mnohých. Obaja majú 
rovnaké priezviská, hoci sa možno ani nepoznajú.  

imriCh BArTAl 
Beu-náByToK

Kedy vznikla vaša firma?
– Nábytok Beu vznikol v roku 
2006. Najprv sme predáva
li len kancelárske stoličky 
a vstavané skrine, no o dva 
roky sme našu ponuku roz
šírili. Dokážeme kompletne 
zariadiť kancelárie, aj byty. 
Udržiavame priamy kontakt 
s mnohými výrobcami, pre
to vieme našim zákazníkom 
ponúknuť najvyššiu kvalitu 
a najlepšiu cenu. Splníme 
akékoľvek požiadavky. Ponú
kame aj lacnejší nábytok, no 
dodávame a montujeme aj 
exkluzívny, drahší nábytok.
Aká je ponuka firmy Beu 
dnes?
– Najväčší záujem je o vsta
vané skrine, kuchynské lin
ky, postele, matrace a inte
riérové dvere, ako aj o bez
pečnostné dvere.
Čím Beu-nábytok láka svo-
jich klientov?
– Jednoznačne cenami. 
Zákazníkom dokážeme 

zabezpečiť jednoduchší, lac
nejší nábytok ako aj exklu
zívny nábytok z drahších 
materiálov. Naším cieľom 
je to, aby zákazník od nás 
odchádzal spokojný. Dôle
žitým aspektom je aj to, že 
ponúkame vstavané skrine, 
interiérové dvere, kuchynské 
linky a iný nábytok od slo
venských výrobcov. Pravda, 
sú aj výnimky, kedy sú požia
davky zákazníka iné.

lAdislAV BArTAl 
VinársTVo BArTAl 

Kedy vznikla vaša firma?
– Spoločnosť ŠamBaZa netre
ba Šamorínčanom a ľuďom z 
okolia predstavovať. V roku 
2011 sme sa so spolumaji
teľkou spoločnosti Lýdiou 
Závodníkovou dohodli, že sa 
naše cesty rozídu. Pivnica a 
reštaurácia v Mliečne zostali 
v jej vlastníctve, vinohrad a 
budova pri starej kvetosla
vovskej ceste sa stali mojím 
m a j e t k o m . 
Vtedy vzniklo 
Vinárstvo Bar
tal, ktoré sa 
postupne roz
rastá. Naším 
cieľom je spo
jiť vinárstvo s 
gastronómiou, 
m a ď a r s k o u 
kuchyňou. Už 
dnes máme veľa 
hostí. 
Aké služby 
ponúka Vinár-
stvo Bartal?
– V uplynulých dvoch 
rokoch sme kládli dôraz na 
reštauračné služby. Organi
zujeme narodeninové osla
vy, svadby, priateľské pose
denia, v lete je naša kapacita 

60 osôb, v zime 40 osôb. Vo 
štvrtok organizujeme Maš
krtný štvrtok, kedy hosťom 
ponúkame špeciality pečené 
v peci a vína. Naša reštaurácia 
má aj dve terasy. Vybudovali 
sme tradičnú dedinskú pec, v 
ktorej pečieme chutné delika
tesy. Rozšírili sme aj vinárstvo, 
naše vína plníme už aj do fliaš 
a označujeme ich etiketou.
Aké máte plány do budúc-
nosti?
– Dnes pestujeme hrozno na 

17 hektároch, ročne doro
bíme takmer stotisíc litrov 
vína. Naším cieľom je výro
ba kvalitných fľaškových vín, 
predaj sudového vína chceme 
obmedziť. To, že sme na dob
rej ceste, dokazuje aj fakt, že, 
napríklad, náš rýnsky rizling 
získal v roku 2008 na bojnic
kej súťaži majstrovský titul, 
z Egeru sa zasa náš taliansky 
rizling vrátil so striebrom. 
Časom chceme ponúkať aj 
ubytovanie, aby u nás mohli 
turisti aj prespať. Myslím, že 
sa nám podarilo splniť veľkú 
časť našich plánov. Vybudovali 
sme rodinný podnik, v ktorom 
okrem mňa pracuje manželka, 
ktorá má na starosti kuchyňu, 
syn vedie pivnicu a v prípade 
potreby na väčších poduja
tiach vypomáhajú aj moje 
dve dcéry. Človek si sotva 
môže priať viac... Rodina a 
víno je môj život. Som rád, 
ak sa nám podarí Šamorín
čanov prilákať do vinohradu 
na dobrú večeru a ochutnáv
ku vín. Mojím cieľom je, aby 
každý od nás odchádzal spo
kojný.

(kovács)

Školy vytvorili Eko-mapu 
Biofarmy, náučné chodníky, 
zelené školy, zberné dvory 
odpadu, chránené stromy, 
biopotraviny, opravy a ser
visy, cyklotrasy, parky, kom
postárne, alternatívne elek
trárne ... v Trnave, Senici, 
Šamoríne, Galante, Piešťa
noch, Veľkom Mederi ... to 
všetko a oveľa viac nájdeme 
na internetovej mape zele
ných miest Trnavského kra
ja, Ekomape. 
Zelené miesta sú miesta, 
ktoré nám pomáhajú žiť 
zdravšie a viac v súlade s prí
rodou. Tieto „eko“ miesta v 
školskom roku 2011/2012 
spoznávali a mapovali aj 
študenti 10 stredných škôl v 
Trnavskom kraji v rámci pro
jektu Školy tvoria Ekomapu 
Trnavského kraja. Spoločne 

zmapovali 220 miest. Tipy 
na „eko“ body posielala aj 
trnavská verejnosť a svoju 
prácu urobilo aj Centrum 
environmentálnej a etickej 
výchovy Živica, ktoré pro
jekt koordinuje. Výsledok 
našej spoločnej práce je viac 
ako 350 bodov na Ekoma
pe Trnavského kraja a tento 
počet stále narastá. 
Študentom sa projekt páčil. 
Mapovali najmä počas hodín 
zemepisu a environmentál
nej výchovy. Ocenili najmä, 
že mapovanie ich vytiahlo 
zo školských lavíc do teré
nu. Ako povedali študent
ky Obchodnej akadémie vo 
Veľkom Mederi: „Či sneh, 
či dážď, či vietor alebo páli
vé slnko, išli sme. Naším 
heslom bolo V zdravom tele 

zdravý duch.“ Rekordéri v 
pridávaní bodov boli študen
ti Gymnázia Imre Madácha v 
Šamoríne, ktorí prispeli na 
Ekomapu 77 zelenými bod
mi. 
Projekt Ekomapa priniesol 
pre občanov Trnavského 
kraja Trnavský samosprávny 
kraj. Ekomapa nie je len v 
Trnavskom kraji, ale aj v Bra
tislavskom, Košickom, Tren
čianskom, Banskobystric
kom a Prešovskom. Celkovo 
je na Ekomape takmer 1 400 
zelených bodov. 

eko-mapu a viac informá-
cií nájdete na 

www.eko-mapa.sk.
máte nápad ako obohatiť 

eko-mapu? svoj tip pošlite 
na eko-mapa@zivica.sk. 

Imrich Bartal

Ladislav Bartal
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Dobrý deň! Manžel zdedil rodinný dom 
po svojom krstnom otcovi, ktorý za svojho 
života neplatil riadne a včas za spotrebova-
né množstvo plynu. Nedávno prišlo poštou 
upovedomenie o začatí exekúcie znejúce 
na jeho meno na vymoženie sumy vo výš-
ke 560,- € ako nedoplatok za plyn. Manžel 
tam doteraz všetko uhradil, každý jeden 
poplatok, on má všetko uhradené. Chce-
la by som  sa informovať, ako postupovať 
v tomto prípade, či je možné sa odvolať, 
resp. ako je to z právneho hľadiska.

Dobrý deň prajem. 
Pokiaľ Váš manžel ako dedič po svojom 
krstnom otcovi všetky jeho dlhy uhradil, 
voči exekúcii sa môžete brániť podaním 
námietok, a to v lehote do 14 dní odo 
dňa doručenia upovedomenia o zača

tí exekúcie. Námietky treba odôvodniť 
tým, že je všetko zaplatené, pričom tre
ba ešte priložiť potvrdenia o úhradách 
nedoplatkov. Ak sa Vami tvrdené skutoč
nosti preukážu, exekúciu súd zastaví. V 
prípade, že by však predsa len zostali po 
krstnom otcovi dlhy, ktoré neboli vypla
tené, za tie by zodpovedal Váš manžel a 
bol by ich povinný uhradiť. V tomto prí
pade je lepšie všetko zaplatiť, ako sa voči 
exekúcii brániť. V zmysle § 470 Občian
skeho zákonníka totiž dedič zodpovedá 
do výšky ceny nadobudnutého dedičstva 
za primerané náklady spojené s pohre
bom poručiteľa a za poručiteľove dlhy, 
ktoré na neho prešli poručiteľovou smr
ťou. Ak by bolo dedičov viac, zodpoveda
li by za náklady poručiteľovho pohrebu 
a za dlhy podľa pomeru výšky nadobud

nutého dedičstva k celému dedičstvu. 
Aby som to lepšie vysvetlila, načrtnem 
Vám dva prípady. 1) Manžel zdedil dom 
v hodnote 20.000, €, dlhy po krstnom 
otcovi by boli v hodnote 10.000, €, zod
povedal by za ne v plnej výške a musel 
by ich zaplatiť. 2) Zdedený dom by bol 
v hodnote 10.000, €, dlhy za 20.000, 
€. Manžel by bol povinný zaplatiť len 
10.000, €, avšak v tomto prípade by som 
skôr odporúčala odmietnuť dedičstvo 
alebo prenechať dedičstvo veriteľom na 
úhradu poručiteľových dlhov.

svoje otázky zasielajte na mailovú 
adresu: judr.vargova@gmail.com, tel. 
č. 0948 710 071. otázky poštou zasie-
lajte na adresu: redakcia šamorín a 

okolie, mestský úrad, hlavná 37, 
931 01 šamorín. 

Radí právnik                                            Na otázky Vám odpovie JUDr. Eva Vargová

tibor andrássy oslaVuje osemdesiatku 
mestské kultúrne stredis-
ko v šamoríne usporiadalo 
pri príležitosti 80. výročia 
narodenia Tibora András-
syho veľkolepú výstavu. 
umelec od sedemdesiatych 
rokov žije v šamoríne, jeho 
charakteristická, no predsa 
sa neustále obrodzujúca 
tvorba obohacuje kultúrny 
život nášho mesta. oslá-
vencovi zablahoželal János 
fóthy: 

„Tibor Andrássy je jedným 
z vyvolených, vďaka jeho 
talentu môžeme nahliadnuť 
do krás okolitého sveta a 
prírody. Jeho umelecké diela 
skrášľujú náš život, oboha
cujú naše emócie, prihovára
jú sa nám.“ Fóthy sa venoval 
aj kariére Tibora Andrássy
ho. „Od roku 1960 pôso
bí najmä v oblasti grafiky: 
pre jeho tvorbu sú typické 
drevo a linoryty, litografia, 
lepty a ilustrácie. Od roku 
1990 používa kombinovanú 
techniku, temperu a lavíro

vanie... V jeho diele nájde
me dunajské motívy, staré 
smutné vŕby, rybárske člny, 
ale aj morské koráby. Často 
ho inšpirujú Vysoké Tatry, 
Pohronie, oravská a kysucká 
príroda, ale aj samotné uni

verzum a grécka mytológia. 
V jeho najnovších dielach 
dominujú surrealistické 
motívy, v ktorých umelec sar
kasticky poukazuje na proti
rečenia súčasného sveta. V 
jeho najnovších umeleckých 

sériách dominuje odpor pro
ti násiliu, snaha o dobro a 
viera v ľudskosť.“ Na rozdiel 
od čiernobielych obrazov, 
ktoré Andrássy tvoril v šesť
desiatych a sedemdesiatych 
rokoch, v jeho novších die
lach zohrávajú dôležitú úlo
hu aj farby.
Pre milovníkov umenia bola 
jubilejná výstava domáce
ho tvorcu hlbokým umelec
kým zážitkom. Na vernisáži 
zahrali na klavíri a husliach 
aj dve vynikajúce pedagogič
ky miestnej umeleckej školy 
Erika Domsitzová a Brigi
ta Hegyiová, čo podčiarklo 
slávnostnú atmosféru podu
jatia.                            (cs)

jazyk je srdcom národa
Po výstave Tibora András
syho sa vo Výstavnej sieni 
Istvána Tallósa Prohászku v 
Mestskom kultúrnom stre
disku v Šamoríne konala 
výstava Jazyk je srdcom náro
da – Nyelvében él a nemzet, 
ktorá prezentuje dejiny pou
žívania menšinových jazykov 
na Slovensku od roku 1918 
do roku 2011. Fórum inštitút 
pre výskum menšín prezento
val vystavený materiál po prvý 
raz vlani na jeseň na IV. celo
štátnej konferencii Okrúhleho 
stola Maďarov na Slovensku v 
Sládkovičove. Expozícia, pre
zentujúca dejiny bilingválnos

ti a jazykové práva v Českoslo
vensku a na Slovensku, bola 
následne prístupná na via
cerých miestach. Kurátorom 
výstavy je Őrs Orosz, výstavu 

zostavili právnici Ákos Horo
ny a Zoltán Szalay a historici 
Árpád Popély a Attila Simon. 
Výstava bola prístupná do 
30. júna. 
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keď sa sny naplnia
Skrýva sa v ňom nezlomná vôľa, výdrž a energia. Na jeho 
usmievavej tvári sa zrkadlí dobrá nálada a spokojnosť. Od 
útleho detstva je na vozíčku, čo ho nezlomilo, ale naopak, 
motivovalo. Mohol by byť príkladom aj pre zdravých rovesní-
kov. Rozprávali sme sa s Jakubom Nagyom, ktorý sa chystá 
na londýnsku paralympiádu.

Kedy ste sa začali venovať 
boccii?
– Bocciu som začal hrávať 
pred dvanástimi rokmi, 
keď som nastúpil do ZKR 
Gaudeamus. Môj vychová
vateľ Martin Gabko, ktorý 
je dnes mojím trénerom, 
ma vzal na tréning. Hru 
som si vyskúšal a úplne ma 
opantala. V zariadení Gau
deamus sídli športový klub 
pre telesne postihnutých 
ŠK Altius, od počiatkov 
som jeho členom. Boccia 
ma naučila veľkej psychic
kej odolnosti, šport ma 
naučil, že musím zdolať 
sám seba a vyriešiť niekto
ré situácie aj bez pomoci 
druhých.  
Cesta, ktorá viedla na 
paralympiádu 2012, zrej-
me nebola ľahká...
– Londýnskej paralympiá
de predchádzala trojročná 
kvalifikácia: Majstrovstvá 
Európy v roku 2009, kde 
som skončil na 13. mieste, 
na Majstrovstvách sveta v 
roku 2010 som bol devia
ty, na Svetovom pohári v 
roku 2011 som obsadil 24. 
miesto a na Európskom 
pohári v Nórsku som skon
čil na štvrtom mieste. Vďa
ka týmto výsledkom som 

bol zaradený do reprezen
tácie.
Kedy a s akými pocitmi 
odchádzate do londýna?
– Do Londýna odchádzam 
s pocitom dobre vykona
nej práce, odlietame 24. 
augusta.
Čo očakávate od paralym-
piády?
– Klamal by som, keby som 
si v kútiku duše neprial neja
ký ten kov, veď uspieť a vydať 
zo seba maximum je snom 
každého športovca. Som si 
však vedomý toho, že kon
kurencia bude veľmi veľká a 
kvalitná. Spokojný budem, 
keď sa mi podarí postúpiť 
medzi prvú šestnástku.
A po londýne?
– Teraz sa sústreďujem na 
prípravu na paralympiádu. 
Čo bude potom, závisí aj 
od celkového výsledku.
Väčšinou ste v Bratislave, 
no ak vám to čas dovolí, prí-
dete domov, do šamorína. 
zúčastnili ste sa aj špor-
tového dňa, ktorý organi-
zovala základná organizá-
cia telesne postihnutých. 
na po dujatí ste predsta-
vili svoj šport, ktorý je 
pre mnohých neznámy, 
a zmerali ste si sily aj s 
primátorom mesta. s aký-

mi pocitmi sa vraciate 
domov?
– Vyše desať rokov bývam 
v Bratislave, no v Šamorí
ne žije moja rodina, rodi
čia, bratia Juraj a Jozef. 
Moji rodičia sa ma odma
lička snažili začleniť do 
spoločnosti medzi svojich 
rovesníkov. Nemali to vždy 
ľahké, často krát museli 
zdolať prekážky, no nikdy 
sa nevzdávali. Nikdy som 
nemal pocit, že nemôžem 
ísť tam, kde moji zdraví 
rovesníci. Vychovávali ma 

ako plnohodnotného 
človeka, nikdy neklád
li dôraz na moje 
ochorenie, nedali mi 
pocítiť, že som iný 
ako moji rovesníci. 
Za to som im veľmi 
vďačný. V Šamorí
ne som prežil veľmi 
krásne detstvo. Rád 
som sa zúčastnil aj 
Pohára NAVIGRAF, 
ktorý organizovala 
základná organizácia 
telesne postihnutých. 
Ak mi to moje špor
tové a iné povinnosti 
dovolia, rád prídem 

na podobné podujatia aj v 
budúcnosti.
účasť na domácich a 
zahraničných podujatiach 
je aj finančne nákladná. 
Kto vás podporuje, máte 
sponzorov? 
– Bez finančnej a duševnej 
podpory svojich rodičov by 
som sa na najvýznamnejšie 
športové podujatie nedo
stal. Za pomoc ďakujem aj 
primátorovi mesta Gabri
elovi Bárdosovi a šamo
rínskej samospráve, ako aj 
Ing. Štefanovi Czuczovi, 
spoločnostiam Transpetrol 
a Exclusive, ale aj svojim 
osobným asistentom, ktorí 
mi asistujú na tréningoch, 
domácich a zahraničných 
turnajoch a mnohým ďal
ším, bez ktorých by som tú 
cestu neprešiel. Sny neplní 
len Modré z neba, ale všetci 
tí, ktorí mi čo i len trochu 
pomohli k tomu, aby som 
naplnil aj ja svoje sny. Som 
nesmierne rád, že som ich 
dôveru nesklamal. Aj touto 
cestou  ďakujem všetkým, 
ktorí mi pomohli splniť 
môj paralympijský sen.

Helena Tóthová

Jakub Nagy s primátorom mesta Šamorín 

Čo je boccia?
Loptová hra, ktorá sa hrá s 13 koženými loptami. Hráči lop
ty hádžu, kopú alebo ich gúľajú pomocou nejakého nástro
ja. Cieľom je dostať červené a modré lopty čo najbližšie k 
bielej. Hra sa hrá v hale. Boccia pomáha kontrolovať sva
ly, vyžaduje si veľkú koncentráciu. Od roku 1984 je boccia 
paralympijská disciplína pre ľudí s poškodeným centrálnym 
nervovým systémom. 
Prvý kontakt s bocciou na Slovensku nastal po paralympij
ských hrách v Atlante v roku 1996, kedy priniesli MUDr. 
Danica Studená a MUDr. František Pisarčík historicky prvý 
set loptičiek. Športovci, ktorí majú záujem venovať sa boc
cii, musia prejsť národnou klasifikáciou, kde musia spĺňať 
kritériá postihnutia vhodného pre tento šport na základe 
diagnózy a funkčného hľadiska všetkých končatín pri neuro
logickom vyšetrení. 
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kanoistické preteky samaria Cup priniesli skvelé výsledky

začiatkom leta býva v okolí 
čilistovského jazera lagúna 
plno. neobsadia ho rybári, 
ani rekreanti. Tak to bolo 
aj prvú júnovú sobotu, keď 
sa uskutočnil už 18. ročník 
samaria Cupu v kanoisti-
ke. zúčastnilo sa ho viac 
ako tristo pretekárov. A 
kto získal vzácnu trofej? 
samozrejme šamorínsky 
Kajak–kanoe klub. o pod-
ujatí sme sa porozprávali 
s predsedom klubu imri-
chom Tóthom.
ste spokojný s výsledkami 
šamorínskych pretekárov?
– Samozrejme áno. Získali 
sme deväť prvenstiev a navy
še viacerí pretekári skončili 
do tretie miesta. A celkovými 
víťazmi Samaria Cupu sme 
sa stali my. Už štvrtýkrát za 
sebou.
Aj organizácia podujatia 
bola v poriadku?
– Síce v sobotu doobeda 

pršalo, ale to bolo jediné, čo 
sme nemohli ovplyvniť. Pre
teky sa uskutočnili vo výbor
nej atmosfére, športovci veľ
mi radi chodia do Čilistova.
Tak ako každý rok, aj v 
tomto roku vám výdat-
ne pomohol v organizácii 
hotel Kormorán...
– Presne tak. Preteky sa 
uskutočnili na jazere Lagú
na, pre pretekárov zabezpe
čili ceny, medaily. A pomohli 
nám s ozvučením. 
samaria Cup sa spomína 
aj ako memoriál Vladimíra 
Gálisa. prečo?
– Takto propaguje podujatie 
Hotel Kormorán. Zo strany 
majiteľov je to úcta pre ich 
bývalého kolegu. V roku 2013 
to bude už desiaty ročník, pre
teky by mali byť dvojdňové.
samaria Cup bol súčasťou 
slovenského pohára. Ako 
v ňom stojí Kajak-kanoe 
klub?

– Zatiaľ výborne. V priebež
nom poradí sme na prvom 
mieste. Pre nás je najdôležitej
šia kategória mládeže. Lebo 
práve na základe úspešnosti 
spomínanej kategórie dostá
vame dotáciu od Slovenského 
zväzu rýchlostnej kanoistiky.
Cieľ na rok 2012?
– Vyhrať Slovenský pohár.
Celkovo ste spokojný s prá-
cou  šamorínskeho klubu?
– Áno. Chvála Bohu, nemáme 
problémy s mladými prete
kármi. Náš klub má výborné 
meno a dlhoročnú tradíciu. 
Je vynikajúce, že do klubu sa 
vracajú deti našich bývalých 
pretekárov. 
Ak mám správne informá-
cie, v najbližšom čase nasta-
ne zmena v trénerskom 
kolektíve.
– Presne tak. Silvia Puhová 
sa onedlho stane mamičkou. 
Sisi má obrovské zásluhy v 
našich úspechoch. Ona bola 

tá osoba, ktorá sa starala o 
najmenšie deti. Musela učiť 
deti od úplných základov, 
musela poukázať na krásu 
tohto nádherného športu. 
Svoju robotu vykonávala 
fantasticky. Pretekárov po 
Sisi preberie Eugen Honti. 
Verím, že zmena na tréner
skom poste prebehne bez 
problémov. 
o pár dní sa začne londýn-
ska olympiáda. Budeme 
držať palce aj šamorínske-
mu kajakárovi?
– Bohužiaľ, nie. Kvôli zdra
votným problémom sa 
Gábor Jakubík nedostal do 
štvorkajaku. 
A o štyri roky na letných 
olympijských hrách v Bra-
zílii? Budeme tam mať 
reprezentanta v šľapajách 
Csabu orosza?
 – Verím, že áno. Máme na 
to dobrú šancu.

Tibor Duducz

Vyhrali opäť Šamorínčania

futbalisti Štk postúpili do druhej ligy, ladislav sánka dýcha s klubom

Štyridsaťtri rokoV patrí jeho srdce Šamorínu
Futbalové mužstvo ŠTK Šamorín v súčasnosti prežíva svoje 
zlaté obdobie. V minulej sezóne tím skončil v tretej lige na 
druhom mieste. Vďaka nemu mohlo hrať baráž proti Ružinej. 
ŠTK vyhral 2 : 1 a postúpil do druhej najvyššej súťaže. Pre 
98-ročný klub je to najväčší úspech v histórii. Súčasným vedúcim 
mužstva je Ladislav Sánka (54), ktorý v ŠTK pôsobí skoro pol 
storočia.

„Mal som dvanásť rokov, keď 
sme sa na jeseň roku 1969 
presťahovali do Šamorína. 
O týždeň neskôr som už hral 
futbal za ŠTK, mojím prvým 
trénerom bol Csenkei Laci 
báči,“ spomína si na začiatky 
Ladislav Sánka. Ubehli iba tri 
roky a Laco sa predstavil aj v 
tíme dospelých. „Koučom bol 
József Szilvássy a nominoval 
ma na prípravný turnaj do 
Blatnej na Ostrove. Do naj
väčšej krízy sa mužstvo dosta
lo koncom sedemdesiatych 
rokov minulého storočia, keď 
ŠTK hral iba okresnú súťaž. 
Pamätám sa, raz sme dostali v 
Rohovciach osmičku... V roku 
1981 sme sa dostali do krajskej 
súťaže a odvtedy sme nikdy 
nevypadli,“ pokračuje Laco, 

ktorý často bol iba náhradní
kom. „Nikdy som sa nevzdal, 
nikdy ma nenapadol odchod 
z klubu. Mám modrobiele 
šamorínske srdce. Vždy som 
mal na sebe iba dres ŠTK. Aj 
vtedy, keď sa nedarilo a tak 
isto to bolo aj pri úspechoch.“ 
Laco mal tridsaťpäť rokov, keď 
skončil s aktívnou činnosťou. 
„Zostal som v klube. Počas 
dlhých rokov som mal viacero 
funkcií. Bol som naraz vedú
cim mužstva, asistentom tré
nera, masérom, lekárom atď... 
Hovorili aj v meste, že musím 
parádne zarábať, keď robím 
toľko vecí naraz,“ smiala sa 
šamorínska legenda. Súčasný 
prezident futbalového klubu 
ŠTK Norbert Csutora sa pripo
jil ku klubu v zime roku 2010.  

„V prvom polroku mal pod 
palcom iba mládežnícke muž
stvá. Pred dvoma rokmi pre
vzal celý klub. Odvtedy každý 
rok získame majstrovský titul. 
Klub prežíva zlatú éru. A šta
dión? Stačí povedať iba toľko, 
že za posledné dva roky sa na 
ňom menilo toľko vecí, ako 
za posledných dvadsať rokov. 
Máme krásne zrekonštruo
vanú tribúnu, šatne, ihrisko, 
klubovú miestnosť. Máme 
vytvorené výborné podmien
ky na dobrý futbal. Náš areál 
patrí na Slovensku medzi naj
krajšie. Viacerí nám ho závi

dia,“ pokračoval Laco, ktorý 
ani doteraz nechce veriť, že 
Šamorínčania budú hrať od 
júla druhú najvyššiu futba
lovú súťaž. „Túto veľkú vec 
si uvedomím až vtedy, keď 
už budeme hrať zápasy. A 
čo môžu od nás očakávať 
fanúšikovia? Máme výborný 
kolektív. Verím, že nebudeme 
pôsobiť zahanbujúco a uro
bíme mestu dobrú reklamu. 
Hráči, ktorí nie sú rodáci zo 
Šamorína, sa cítia v meste aj 
v klube výborne. Nevybrali si 
ŠTK kvôli peniazom. Keby 
ich zaujímali iba financie, tak 
by u nás neboli,“ dodal Ladis
lav Sánka.

Tibor Duducz

postup patrí aj GömBi-mu
Béla Csenkey, ktorého v Šamo
ríne poznal každý pod menom 
Gömbi, dlhé roky funkcionár
čil v ŠTK. „Bohužiaľ, v januári 
zomrel a nemohol vychutnať 
náš veľký úspech. Postup do 
druhej ligy patrí aj jemu,“ uvie
dol Ladislav Sánka.         



Šamorínsky basketba
lový klub má za sebou 
najúspešnejšiu sezónu 
vo svojej histórii. Hoci 
boli splnené všetky pod
mienky na to, aby sezóna 
nebola taká dobrá, veď 
klub nemal ani vyhovu
júcu halu, ani adekvátne 
naplnenú pokladnicu. 
(Vďaka za podporu patrí 
mestu Šamorín a mana
žérovi Károlyovi Kardo
sovi – pozn. red.) Lenže 
najlepší nie je vždy ten, 
kto má modernú halu a v 
sídle jeho klubu sa strie
dajú mecenáši... Oveľa 
dôležitejšia je odborná 
práca, kvalita trénera a 
tréningov, individuálna 
príprava hráčov a úro
veň tímovej hry. A nie 
je na škodu ani to, keď 
sa talenty na tréningu dob
re zapotia. Z tohto aspektu 
šamorínsky kov neprekva
puje... A to ani v prípade, 
že bronz basketbalistiek nie 
je len historický – doteraj
ší najlepší výsledok bolo 4. 
miesto v roku 1998 – , ale aj 
senzačný, veď košický super
klub Good Angels a Ružom

berok predstavujú úplne inú 
dimenziu, skončiť teda za 
nimi na treťom mieste je ako 
vybojovať zlato. Na základe 
doterajších skúseností totiž 
môžeme povedať, že v žen
skej basketbalovej extralige 
sa konajú dve majstrovstvá: 
jedno medzi Good Angels a 
Ružomberkom, druhé zasa 

medzi ostatnými družstva
mi, ktoré sa Šamorínu teraz 
podarilo vyhrať. Kľúčom k 
bronzu bol racionálny štýl 
hry, ktorý sa niekedy javí 
ako prekomponovaný. Do 
klubu ho priniesol mladý, 
ale odborne podkutý tré
ner Juraj Suja. Potvrdilo sa, 
že v modernom basketbale 
môžu z dlhodobého hľadis
ka priniesť úspech len prv
ky, ktoré sú dokonale nacvi
čené. Detailne premyslená 
a nacvičená hra Sujovho 
družstva mala cenu bronzu. 
Pravda, tréner pôvodom z 
Lučenca – povedané žartom 
– „podvádzal“, keď sa, mini
málne z basketbalového hľa
diska, dobre oženil. Vďaka 
manželke (Timea Sujová, za 
slobodna Szijjártóová) zís
kal pre družstvo najlepšiu 
rozohrávačku, ktorá získala 
v lige najviac bodov. Nie
len parádne usmerňovala 
hru, ale radradom súkala 
dvoj a trojbodové koše, 
stala sa skutočnou líderkou 
družstva. Našťastie, našli 
sa hráčky, ktoré jej skvelo 
sekundovali, najviac americ
ká centerka LaTina Wickett. 
Pravda, ich skvelé výkony by 
na bravúrne tretie miesto 
nestačili, podstatné je, že aj 

ostatné členky družstva 
(Miška Raková, Ashley 
Roberson, Miša Ivano
vá, Angi Slamová, Sue 
Smuteková, Renáta 
Talajková, Niki Feke
te, Saša Riecka, Pav
la Mračková, Denisa 
Švárová) si postupne 
osvojili Sujove lekcie, 
a dievčatá a ženy až 
do konca tvorili dob
re zohraté družstvo. 
Nezabudnuteľné bolo 
domáce víťazstvo nad 
Ružomberkom (69:66), 
škoda, že zápas si kvô
li nedostatku miesta 
mnohí fanúšikovia 
basketbalu nemohli 
pozrieť... Veru, už by 
sa nášmu mestu zišla 
moderná hala s pohod
lným hľadiskom...

šamorínska bronzová kro-
nika v číslach – základná 
časť: 15 víťazstiev, 9 prehier, 
bodový pomer: 1670 : 1682, 
39 bodov, 3. miesto. Play 
off, 1. kolo: Šamorín – Rož
ňava 2 : 0 (71 : 45, 80 : 60).  
2. kolo (semifinále): Šamo
rín – Ružomberok 1 : 3 (44 
: 84, 69 : 66, 59 : 92, 60 : 72),  
3. kolo (o 3. miesto): Šamo
rín – Dannax Košice 2 : 0  
(67 : 63, 75 : 62). Celkové 
výsledky v sezóne 2011/12: 
20 víťazstiev, 12 prehier 
(bodový pomer: 2115 : 2226). 
Najúspešnejšou hráčkou 
družstva a zároveň aj žen
skej Extraligy sa so 442 
bodmi stala Tímea Sujová, 
ktorá sa dostala aj do All 
Stars. Tímea ako členka 
slovenskej reprezentácie 
reprezentuje klub na kva
lifikačných zápasoch Maj
strovstiev Európy (proti 
Belgicku, Litve, Holandsku 
a Slovinsku). 
Bronz žien doplnili zve
renkyne Alberta Dió siho 
striebrom z majstrovstiev 
Slovenska v kategórii U15, 
ktoré sa konali v Banskej 
Bystrici, družstvo v kate
górii U14 zasa v Leviciach 
získalo zlato.  

Ernest D. Tok 
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Vynikajúce Šieste 
miesto V budapeŠti

19. a 20. mája sa v 
Budapešti konal II. 
Kynologický dunajský 
pohár, ktorý bol kvalifi
káciou na majstrovstvá 
sveta. Slovensko repre
zentoval Jozef Domon
kos so psom Lord Di 
Dranel. Pes a psovod 
dosiahli vynikajúce 
výsledky v poslušnosti, 
obrane a aj na stope, 
a vybojovali tak vyni
kajúce šieste miesto. 
Jozef Domonkos je 
šamorínsky rodák, kto
rý dnes žije vo Veľkej 
Pake, a je uznávaným kyno
lógom nielen doma, ale aj v 
zahraničí. Vo Veľkej Pake sa 
venuje výcviku psov (KMK 
DAGNIK) a prevádzkuje 
aj penzión pre psov. Orga

nizuje kynologickú súťaž 
Duna cup – Jozefov pohár, 
na ktorom okrem domá
cich pretekárov pravidelne 
súťažia aj kynológovia zo 
zahraničia.             (–) 

Basketbalistky tretie v extralige
bronz tímu korunuje úspech timey

Šamorínske bronzové družstvo. V hornom rade zľava: Juraj Suja tréner, Renáta Talajková, 
Ashley Roberson, LaTina Wickett, Nikoletta Fekete, Michaela Raková, manažér Károly Kar-
dos, v dolnom rade sprava: Michaela Ivanová, Tímea Sujová, Angelika Slamová, Alexandra 
Riecka, Zuzana Smuteková, Pavla Mračková. Na fotografii chýba Denisa Švárová 



12. apríla 2012 sa narodila 
Chiara sophia Kopačková, 
16. mája Viktória Véghová, 
21. mája olívia Tothová, 
25. mája ákos urbán, 28. 
mája nina iróová, 1. júna 
Timotej Török a eliška 
míčeková, 2. júna lilla 
pavlovič, 3. júna samuel 
Kapuštiar, 11. júna maxim 
Budiaš a nikola Kolenčiak, 
14. júna matuš martino-
vič, 17. júna mátyás Bekő, 
19. júna ella Bieliková a 
Kornel fašanga, 20. júna 
Kristína šipošová, 23. júna 
hana svobodová, 26. júna 
lilla Júlia nagy.
Veľa šťastia, novorodenci!

NARODENIA

17. mája 2012 zomrel vo 
veku 68 rokov Jozef nagy, 
26. mája vo veku 79 rokov 
Terézia meszlényiová, 
29. mája vo veku 89 rokov 
Alžbeta Vavrovičová, 2. 
júna vo veku 87 rokov hed-
viga Biskupičová, 5. júna 
vo veku 58 rokov ľudovít 
Kováč, 6. júna vo veku 61 
rokov Bohuslav zaťko, 
13. júna vo veku 62 rokov 
eva paradiová, 17. júna 
vo veku 67 rokov Alžbeta 
Bothová, 18. júna vo veku 
73 rokov Arpád lelkes, 
19. júna vo veku 48 rokov 
Alžbeta hudačeková, 24. 
júna vo veku 70 rokov Juraj 
sebestyén, 1. júla vo veku 
54 rokov Tibor rigó.
Česť ich pamiatke!

ÚMRTIA
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JUBILANTI

Veľa zdravia, šťastia, lásky a 
pohody v kruhu najbližších 
prajeme tým občanom, 
ktorí v júli a v auguste 
dovŕšia 70., 75., 80., 85. a 
viac rokov: rozália hra-
bovszká, helena Vasiová, 
Alžbeta rummerová, 
margita mihálková, estera 
eliásová, mária skribo-
vá, pavel Bosnyák, prof. 
phdr. Juraj dolník, drsc., 
Alžbeta nagyová, štefan 
Andrássy, oľga Kereková, 
Veronika méryová, Karol 
maár, mária sárköziová, 
štefan elek, lajos Varga, 
Anna hobothová, Teré-

zia horváthová, Anna 
Gaálová, Viola holá, 
paeddr. Cecília Culková, 
zuzana Cséfalvayová, 
helena hajmássyová, 
ladislav schmidt, Alžbeta 
Czechmeisterová, štefan 
horváth, mária Kuczková, 
zuzana Bartalosová, mária 
dallosová, Anna Božová, 
otília pokstaller, irma 
Csikmáková, mária állóo-
vá, mária majerová, helena 
Kostolníková, imrich hor-
váth, Terézia némethová, 
Július Kargel, Ján Ajpek, 
Apolónia lelkešová, mária 
Vasiová, Vilma dunayová, 
helena Tóthová, mária 
Csörgőová, mária Vavríko-
vá, Anna Krecsková, Anna 
Krutá, mária Jasenická, 
mária Csóková, mária 
Kaluzová, margaréta Kir-
nerová, mária Takácsová, 
Alžbeta Kalácsková, mária 
édelová,  mudr. Jaroslav 
Klenka, mária Kirchnero-
vá, Alžbeta Kovácsová, ire-
na állóová, Terézia ilková, 
Alžbeta oťazíková, Anna 
Vörösová, Juliana édelová.

2. júna 2012: dávid Bauer 
a ildikó Kovácsová, Tibor 
szabó a diana švendová, 
9. júna: martin sazka a 
Andrea Kollárová, 16. júna: 
istván nagy a Klaudia her-
vayová, 23. júna: zoltán 
horváth a Anita Víziová, 
Tibor hegyi a Andrea Kele-
menová, 30. júna Attila 
horváth a erika Vörösová.
Gratulujeme! 

UZAVRELI MANŽELSTVO

nájdu noVých pánoV?
Našich spoluobčanov upo
zorňujeme, že naši zverenci 
v mestskej karanténnej sta
nici netrpezlivo čakajú, aby 
mohli slúžiť svojim novým 
pánom. Hoci by mali dôvod 
neveriť ľuďom, no na zákla
de skúseností môžeme 
povedať, že opustené psy 
sú vďačnejšie, vernejšie než 
ich druhovia s lepším osu
dom. Netúžia po rozmazná
vaní, chcú mať len bezpečné 
miesto, ktoré je ich domo
vom. Naša skupina dobro
voľníkov sa už vyše roka sta

rá o opustené zvieratá, kto
ré sa našli na území nášho 
mesta. Zabezpečíme im 
prechodný domov, kŕmime 
ich a staráme sa o nich, psy 
dostávajú aj základnú vete
rinárnu starostlivosť. Naše 
možnosti však nie sú bezo
dné, ak psíkom nenájdeme 
nový domov, bude ich osud 
spečatený. Našich zverencov 
si môžete pozrieť na stránke 
ks.samorín a naživo v popo
ludňajších hodinách v sídle 
Mestskej polície v Šamoríne.  

Mónika Iván 

• Predám záhradu v Šamo
ríne, 466 m2 s murovanou 
chatou, elektrina + voda je 
zavedená. Cena dohodou. 
Tel.: 0908 442 169 alebo 
0907 627 857
• Gymnázium m. r. štefá-
nika v šamoríne má zámer 
prenajať priestory:
–  na umiestnenie nápojové

ho automatu, 
–  telocvične na zápasnícke 

športy, 
– garáže, 
– školského bufetu.

Bližšie info na 
www.gymmrssam.sk

DROBNÉ INZERÁTY

upozornenie
mesto šamorín ako správca dane v zmysle § 52 záko-
na nr sr č. 563/2009 z. z. o správe daní (daňový 
poriadok) v najbližšej dobe zverejní zoznam daňo-
vých dlžníkov podľa stavu k 31. 12. 2011.
daňoví dlžníci môžu svoje podlžnosti – daňové 
nedoplatky –  splatiť  v čase pred samotným zve-
rejnením zoznamu daňových dlžníkov priamo do 
pokladne mesta v úradných hodinách. (mestský 
úrad, hlavná 37, šamorín)

doučujem angličtinu pre začiatoč-
níkov aj pokročilých, prípadne aj 

konverzáciu na rôzne témy: 
petronela515@gmail.com
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Na hudobnopohybových kurzoch v MC Baba klub si deti 
zopakujú aj rôzne každodenné činnosti. Učia sa pekne 
pozdraviť privítaním sa s tigríkom, pracovať s farbičkami, 
nožnicami a lepidlom. Kolíšu a uspávajú kamaráta macka 
tichou pesničkou. Na konci sa spolu rozlúčia. Milou, hravou 
formou sa podporuje ich správanie.              (–)
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Predám pekný priestranný 3 izbový byt v novostavbe v obci 
Blatná na Ostrove

Predaj komerčného priestoru. 
Ponúkam na predaj polyfunkčnú budovu v centre Šamorína 
vhodné aj na podnikanie, UP 200m2.

Fantasticky prerobený 3i tehlový byt v centre Šamorína na pre-
daj, má OP:55m2 a veľkú pivnicu. Byt je zateplený a má vlast-
né kúrenie!

2 izbový tehlový byt 58m2 v 2 ročnej novostavbe 8 km od BA 
v obci Miloslavov časť Alžbetin Dvor.
Tiché príjemné prostredie, SAD, vlak

Rodinný bungalow na predaj v novej časti Kvetoslavova,  
má 4 izby ZP 132 m2+ terasu, leží na pozemku s výme-
rou 795m2

Pozemok vo Hviezdoslavove 
Stavebný pozemok, 686m2 , pozemok  vhodný na výstavbu 
bungalowu, všetky IS

1. Šikovný 2i veľkometrážny byt v 15 ročnom obytnom dome 
na predaj, OP:64m2 s balkónom!  

Holobyty v Trnávke
3-izbové byty v nízkopodlažnej 4-bytovke s balkónom s gárá-
žou, v cene bytu je štandardná výbava. Viac info v RK

RD v Blatnej na Ostrove
4 izbový, 125m2, celková plocha 2000m2, 
čiastočne obnovený

3 izb byt v centre Šamorína
Novostavba, 83m2, 2.p/3, balkón, eurookná, 
moderná kuchyňa

Ponúkame na predaj pekný 1 izbový byt na Hviezdnej ulici 
v Šamoríne.  29m2 + pivnica ,  1 poschodie. 
Rekonštrukcia : plastové okná, nové radiátory, 
nová stierka a malovka

Stavebný pozemok DOBROHOŠŤ - pozemok s platným stavebným 
povolením, 630m2, Inžinierke siete : príjazdová komunikácia - spev-
nené plochy, elektrozvody, verejný vodovod, verejná kanalizácia, ve-
rejné osvetlenie, Slovak Telekom, pekná lokalita

 3-izbový , 69m2, 1/8 p. , pivnica 20m2, pekná lokalita 

Predám 3 izbový byt prerobený z 2 izbového na Bratislavskej 
ceste v Šamoríne

Predám 3 izbový byt po rekonštrukcii na Nám. SNP 
v Dunajskej Strede

Dušan  Benkovský

0903 274 725, 0917 466 469

aTTILa vÉGH

0908 358 033

TIBoR sZaLaI

0911 478 595, 0908 853 978

DanIeL BeRnáTH

0903 805 965

dusan.benkovsky@re-max.sk attila.vegh@re-max.sk tibor.szalai@re-max.sk daniel.bernath@re-max.sk

CENA: 69 990 € CENA: 280 000€ CENA: 70 500€ CENA: 67 400€

CENA: 95 000€ CENA v RK

CENA: 73 000 € 
CENA: 61 999€

CENA: 65 000€

CENA: 109 900€

CENA: 37 500 €

CENA: 55 €/m2 

CENA: 62 999 €

CENA: 57 990 €

CENA: 42 000€

aDRIana ÉRseková

0907106674

adriana.ersekova@re-max.sk

LETNÁ AKCIA!!!
Znalecký posudok zdarma!
66 € kolok zdarma!

Občianske združenie Pre Šamorín  
podporou splnomocnenca vlády Slovenskej 

republiky pre národnostné menšiny  
usporiada letný tábor pre deti od 7-12 rokov  

pod názvom Spoločne a veselo,  
v termínoch: 

I. turnus od 30.07.2012- 3.08.2012. 
II. turnus od 06.08.2012 –do 10.08.2012 

v areáli hotela Kormorán.

Cena denného tábora na jedno dieťa je 40,00 Eur na týždeň:
V cene je zahrnuté: desiata, obed, olovrant, pitný režim,  

výlet s loďou, vstupné do galérie Danubiana materiál  
na tvorivé dielne, poistenie, atď.

A Somorjáért Polgári Társulás 
Szlovák kormány kissebbségi kormánybiztosának 

támogatásával Közösen és vidáman 
megnevezés alatt nyári tábort szervez a 7-12 éves 

gyermekek részére, a Kormorán hotel területén  
a következő időpontokban:

I. turnus 2012 július 30 – augusztus 3-ig
II. turnus 2012 augusztus 6 – augusztus 10-ig.

A nyári nappali tábor ára 40,00 Euró egy hétre /egy főre.
Az ár tartalmazza: tízórait, ebédet, uzsonnát, üdítőket 
hajókirándulást, belépődijat a Danubiana galeriába  

és a biztosítást.

Kontakty:
Tóthová Agnesa, tel.: 0905 276 932
Patrícia Tóthová, tel.: 0902 341 841

www.presamorin.sk

Elérhetőségek:
Tóthová Agnesa, tel.: 0905 276 932
Patrícia Tóthová, tel.: 0902 341 841

www.presamorin.sk
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Chute  Vína Tradície

31. august – 1. september 2012 
Šamorín, Mestský park Pomlé

Ízek  Borok  Hagyományok
 2012. augusztus 31. – szeptember 1.

Somorja, Pomlé városi park

* Ulica vín * 
(31. august, 17.00 – 1. september, 22.00)
Degustácia vín renomovaných vinárov 

z regiónu a zo zahraničia
* RozpRávková lúka *
(1. september, 10.00 – 18.00)

Trh jedinečných remeselníckych výrobkov, 
aktivity pre deti, interaktívne programy

* RozpRávkovo-hUdobné javisko * 
(1. september, 14.00 – 22.00)

Bábkové predstavenia, programy vynikajúcich 
folklórnych súborov,  koncert BesH o DroM

Vstupné 2€, do 16 rokov zdarma

* boRUtca * 
(augusztus 31., 17.00 – szeptember 1., 22.00)

Neves régióbeli és külföldi borászok borkóstolói
* MeseRét *  

(szeptember 1., 10.00 – 18.00)
Kézművesek egyedi termékeinek vására, 

kézműves foglalkozások gyerekeknek,
 interaktív programok

* Mesés zeneszínpad *  
(szeptember 1., 14.00 – 22.00)

Bábelőadások, kiváló néptáncegyüttesek műsora, 
besh o dRoM koncert

Belépőjegy 2€, 16 éves korig ingyenes

VYKONÁVAME VÝCVIK NA SKUPINY B, B+E
SPROSTREDKUJEME VÝCVIK NA SKUPINY C, T, E

SPROSTREDKUJEME KVALIFIKAČNÉ KURZY VODIČOV

0905 100 101
www.autoskolavarga.sk

Šamorín, Hlavná 1551(vedľa zlatníctva Igari)

pre prvých 10 žiadateľov

akciová cena 

350 € 

ZAHÁJENIE NOVÉHO VÝCVIKU
01.03.2012 a 05.03. 2012 od 16.00 hod.

skupina B       350 
skupina B+E   200 

€
€

AKCIOVÁ CENA

Kontakty:www.monstako.cz 
 info@monstako.cz 
 Kraľovianky, Šamorín 
 Tel.: +421 905 542 211 

 
 
 
 
 
 S radosťou si vám dovoľujeme oznámiť, že spoločnosť 
Monstako s.r.o.  so sídlom v Českej republike rozširuje svoje 
činnosti aj na slovenský trh. Spoločnosť úspešne pôsobí na trhu už 
deviatym rokom. 
 Ponúkame sériu zahajujúcich zliav a rôzne stále rabaty, 
prípadne robíme stále s veľmi výhodnými cenami čo sa týka výroby 
klampiarskych prvkov, odkvapového systému, dverí, okien a brán, 
ako aj ostatného sortimentu. 
 Tešíme sa na spoluprácu. 
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Občianske združenie Pre Šamorín  
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usporiada letný tábor pre deti od 7-12 rokov  

pod názvom Spoločne a veselo,  
v termínoch: 

I. turnus od 30.07.2012- 3.08.2012. 
II. turnus od 06.08.2012 –do 10.08.2012 

v areáli hotela Kormorán.

Cena denného tábora na jedno dieťa je 40,00 Eur na týždeň:
V cene je zahrnuté: desiata, obed, olovrant, pitný režim,  

výlet s loďou, vstupné do galérie Danubiana materiál  
na tvorivé dielne, poistenie, atď.

A Somorjáért Polgári Társulás 
Szlovák kormány kissebbségi kormánybiztosának 

támogatásával Közösen és vidáman 
megnevezés alatt nyári tábort szervez a 7-12 éves 

gyermekek részére, a Kormorán hotel területén  
a következő időpontokban:

I. turnus 2012 július 30 – augusztus 3-ig
II. turnus 2012 augusztus 6 – augusztus 10-ig.

A nyári nappali tábor ára 40,00 Euró egy hétre /egy főre.
Az ár tartalmazza: tízórait, ebédet, uzsonnát, üdítőket 
hajókirándulást, belépődijat a Danubiana galeriába  

és a biztosítást.

Kontakty:
Tóthová Agnesa, tel.: 0905 276 932
Patrícia Tóthová, tel.: 0902 341 841
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INZERUJTE U NÁS!
HIRDESSEN NÁLUNK!

noviny@samorin.sk
031/562 81 61


